
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr II/2024
z sesji Rady Miasta Racibórz 

z dnia 05 czerwca 2024 r.

Obrady rozpoczęto 5 czerwca 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 19:22 tego samego dnia.
W  posiedzeniu  wzięło  udział  19  członków.  Nieobecni:  radny  Michał  Kuliga  i  radny  Dawid
Wacławczyk Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu
Obecni:

1. Marian Czerner
2. Katarzyna Dutkiewicz
3. Marcin Fica
4. Michał Fita 
5. Justyna Henek-Wypior
6. Dominik Konieczny
7. Michał Kuliga
8. Magdalena Kusy
9. Mirosław Lenk
10. Henryk Mainusz
11. Ludmiła Nowacka
12. Julia Parzonka
13. Dariusz Polowy
14. Justyna Poznakowska
15. Paweł Rycka
16. Justyna Święty-Ersetic
17. Dawid Wacławczyk
18. Roman Wałach
19. Adam Witecki
20. Alan Wolny
21. Piotr Żurawik

Podjęto następujące uchwały:

1. Uchwała Nr II/8/2024 w sprawie zamiaru dokonania zmiany Statutu Miejskiej  i  Powiatowej
Biblioteki  Publicznej  im.  Ryszarda Kincla  w Raciborzu  w części  dotyczącej  zakresu działania
i lokalizacji filii.

2. Uchwała Nr II/9/2024 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2024 rok.
3. Uchwała Nr II/10/2024 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2024 rok.
4. Uchwała Nr II/11/2024 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
5. Uchwała Nr II/12/2024 w sprawie zmiany uchwały nr LXX/998/2024 Rady Miasta Racibórz z

dnia 27 marca 2024 r.  w sprawie szczegółowych zasad,  sposobów i  trybu udzielania ulg w
spłacie  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny  przypadających  Gminie
Racibórz  lub  jednostkom  organizacyjnym  Gminy  Racibórz  oraz  określenia  warunków
dopuszczalności pomocy publicznej.
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6. Uchwała Nr  II/13/2024 w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego Samodzielnego
Publicznego Zakładu Opieki  Zdrowotnej  pod nazwą Raciborskie  Centrum Rehabilitacji  Osób
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 r.

7. Uchwała Nr II/14/2024 w sprawie oceny sytuacji  ekonomiczno -  finansowej  Samodzielnego
Publicznego Zakładu Opieki  Zdrowotnej  pod nazwą Raciborskie  Centrum Rehabilitacji  Osób
Niepełnosprawnych.

8. Uchwała Nr II/15/2024 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości
położonej w Raciborzu przy ul. Olimpijczyka.

9. Uchwała Nr II/16/2024 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
położonej w Raciborzu przy ulicy Kapuścika.

10. Uchwała Nr II/17/2024 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu
położonych w Raciborzu w obrębie ulicy Tarnowskiej.

11. Uchwała Nr II/18/2024 w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/748/2022 Rady Miasta Racibórz z dnia
21 grudnia 2022 r.  w sprawie Regulaminu udzielania dotacji  na zadania ujęte w Programie
ograniczenia  niskiej  emisji  na  terenie  miasta  Racibórz  na  lata  2023-2028  realizowane
w budynkach niemieszkalnych i  mieszkalnych niezakwalifikowanych do dofinansowania przy
udziale środków zewnętrznych.

12. Uchwała Nr II/19/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w Raciborzu.

13. Uchwała Nr II/20/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś w Raciborzu.

14. Uchwała Nr II/21/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu.

15. Uchwała Nr II/22/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

16. Uchwała Nr II/23/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu.

17. Uchwała Nr II/24/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

18. Uchwała Nr II/25/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

19. Uchwała  Nr  II/26/2024  w sprawie  przekazania  do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego
w Gliwicach skargi na Uchwałę Nr LVI/817/2023 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 marca 2023 r.
w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  lodowiska  na  płycie  Rynku  i  opieszałość
Prezydenta i innych osób decyzyjnych w tej sprawie.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta:

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Maria Wieczorek-Juzwiszyn
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariusz Mrozek
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Piotr Glapa
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz
 Naczelnik Wydziału Edukacji Kultury i Sportu Krzysztof Żychski
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata Rudnicka-Głowińska
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Adrianna Polok
 Naczelnik Wydziału Lokalowego i Spraw Społecznych Joanna Poloczek
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Stanisław Mrugała
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 Dyrektor Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej Małgorzata Szczygielska
 Kierownik Raciborskiego Centrum Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych Agnieszka Adamczyk-Motyka
 Radca Prawny Marek Harz 

Uczestnicy sesji – zaproszeni goście:

 Zasłużony dla Miasta Raciborza Karol Pal 
 Powiatowy Inspektor Sanitarny w Raciborzu Karina Talabska 
 Pan Zbigniew Mazur – Powiatowy Lekarz Weterynarii w Raciborzu Zbigniew Mazur 
 Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu Roland Kotula
 Komendant Powiatowy Policji w Raciborzu Marek Ryszka 
 Zastępca Komendanta Placówki Straży Granicznej w Rudzie Śląskiej Marek Przygoda

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk otworzył II sesję Rady Miasta Racibórz, powitał wszystkich
zgromadzonych radnych,  prezydenta i  przedstawicieli  urzędu oraz przybyłych gości,  a  także
media.  Dalej  poinformował,  że  sesja  jest  transmitowana  i  nagrywana.  Poprosił  również
o  potwierdzenie  obecności  radnych  w  systemie  do  obsługi  Rady.  Następnie  stwierdził,  że
w  chwili  obecnej  w  obradach  bierze  udział  18  radnych,  zatem  Rada  jest  władna  do
podejmowania uchwał. Następnie przedstawił wnioski o zmianę porządku obrad:
1) przesunięcie Uchwały w sprawie zamiaru dokonania zmiany Statutu Miejskiej i Powiatowej
Bibliotece Publicznej im. Ryszarda Kincla w Raciborzu w części dotyczącej zakresu działania i
lokalizacji filii - z pkt 14 na pkt 6. 
2) wycofanie z porządku obrad Uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na
sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta Racibórz - pkt 16 oraz Uchwały w sprawie
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  zlokalizowanych  w
jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu - pkt. 23. 
3) uzupełnienie porządku obrad o Uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2024 r. (druga
uchwała) - po pkt. 6 oraz o autopoprawkę do Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy
finansowej - do pkt 7.
Następnie z uwagi na brak innych zgłoszeń zarządził głosowanie powyższego wniosku.
Głosowano wniosek w sprawie:
przyjęcia następujących zmian w porządku obrad: 1) przesunięcia Uchwały w sprawie zamiaru 
dokonania zmiany Statutu Miejskiej i Powiatowej Bibliotece Publicznej im. Ryszarda Kincla w 
Raciborzu w części dotyczącej zakresu działania i lokalizacji filii - z pkt 14 na pkt 6. 2) wycofania 
z porządku obrad Uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych na terenie Miasta Racibórz - pkt 16 oraz Uchwały w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w 
jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu - pkt. 23. 3) uzupełnienia porządku obrad o Uchwałę
w sprawie zmiany budżetu miasta na 2024 r. (druga uchwała) - po pkt. 6 oraz o autopoprawkę 
do Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej - do pkt 7.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła 
Nowacka, Julia Parzonka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman 
Wałach, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik
PRZECIW (1)
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Dominik Konieczny
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Katarzyna Dutkiewicz, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk

Rada przyjmując powyższy wniosek ustaliła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
2. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Wręczenie Honorowego Medalu Miasta Raciborza - „Zasłużony dla Miasta Raciborza” Panu

Karolowi Pal.
4. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie Miasta Racibórz.
5. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za rok 2023.
6. Uchwała w sprawie zamiaru dokonania zmiany Statutu Miejskiej i  Powiatowej Biblioteki

Publicznej im. Ryszarda Kincla w Raciborzu w części dotyczącej zakresu działania i lokalizacji
filii.

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2024 r.
8. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2024 rok (druga uchwała).
9. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
10. Uchwała  w sprawie  zmiany  uchwały  nr  LXX/998/2024  Rady  Miasta  Racibórz  z  dnia  27

marca 2024 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Racibórz
lub jednostkom organizacyjnym Gminy Racibórz oraz określenia warunków dopuszczalności
pomocy publicznej.

11. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego
Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  pod  nazwą  Raciborskie  Centrum  Rehabilitacji  Osób
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 r.

12. Uchwała w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego Publicznego
Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  pod  nazwą  Raciborskie  Centrum  Rehabilitacji  Osób
Niepełnosprawnych.

13. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  nieruchomości
położonej w Raciborzu przy ul. Olimpijczyka.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej
w Raciborzu przy ulicy Kapuścika.

15. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działek  gruntu
położonych w Raciborzu w obrębie ulicy Tarnowskiej.

16. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały  Nr  XLV/709/2010 Rady Miasta  Racibórz  z  dnia  29
września 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali użytkowych wchodzących w skład
zasobu Gminy Miasta Racibórz.

17. Uchwała  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  LI/748/2022  Rady  Miasta  Racibórz  z  dnia  21
grudnia 2022 r. w sprawie Regulaminu udzielania dotacji  na zadania ujęte w Programie
ograniczenia niskiej  emisji  na terenie miasta Racibórz na lata 2023-2028 realizowane w
budynkach niemieszkalnych i mieszkalnych niezakwalifikowanych do dofinansowania przy
udziale środków zewnętrznych.

18. Uchwała  w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla  terenów
zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w Raciborzu.

19. Uchwała  w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla  terenów
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś w Raciborzu.

20. Uchwała  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu
zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu.
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21. Uchwała  w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla  terenów
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

22. Uchwała  w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla  terenów
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu.

23. Uchwała  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu
zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

24. Uchwała  w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla  terenów
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

25. Uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach
skargi  na  Uchwałę  Nr  LVI/817/2023  Rady  Miasta  Racibórz  z  dnia  29  marca  2023  r.  w
sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  lodowiska  na  płycie  Rynku  i  opieszałość
Prezydenta i innych osób decyzyjnych w tej sprawie.

26. Plan Pracy Rady Miasta na 2024 r.
27. Sprawozdanie Prezydenta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym.
28. Wolne wnioski i informacje.
29. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na brak zgłoszeń zarządził głosowanie protokołu z
poprzedniej sesji.
Głosowano w sprawie:
przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 7 maja 2024 r. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła 
Nowacka, Julia Parzonka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman 
Wałach, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk

3. Wręczenie Honorowego Medalu Miasta Raciborza - „Zasłużony dla Miasta Raciborza” Panu 
Karolowi Pal.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że dzisiejsza uroczystość ma związek z podjętą
przez Radę Miasta Racibórz Uchwałą Nr LXIX/989/2024 z dnia 28 lutego 2024 r. w sprawie
nadania  Medalu  Honorowego  Miasta  Raciborza  Panu  Karolowi  Pal.  Następnie  bazując  na
uzasadnieniu uchwały przytoczył zasługi Pana Karola Pal dla Miasta Raciborza. 

 Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Rekreacji  i  Opieki  Społecznej  Ludmiła
Nowacka przypomniała zaangażowanie Pana Karola Pal w zorganizowaniu pobytu na Węgrzech
dla dzieci powodzian z Raciborza w 1997 r. Dodała, że od tego czasu odbyło się bardzo wiele
tego typu wizyt.  

 Następnie  Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  wraz  z  Prezydentem  Miasta  Jackiem
Wojciechowiczem  i  Przewodniczącą  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Rekreacji  i  Opieki
Społecznej Ludmiłą Nowacką dokonali uroczystego wręczenia medalu wraz z okolicznościowym
dyplomem.   
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 Zasłużony  dla  Miasta  Raciborza  Pan  Karol  Pal  w  krótkim  przemówieniu  podziękował  za
przyznane wyróżnienie. 

4. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie Miasta Racibórz.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk poprosił przybyłych gości o zabranie głosu.
 Powiatowy  Inspektor  Sanitarny  w  Raciborzu  Pani  Karina  Talabska  przedstawiła  dane  ze

sprawozdanie z działalności w 2023 roku. Na działalność kontrolną składało się 3362 kontrole,
3871  pobranych  prób,  361  wydanych  decyzji,  390  rachunków  za  negatywne  kontrole,  77
mandatów  na  łączną  kwotę  18550  zł.  Dalej  przedstawiła  dane  dotyczące  nadzoru  nad
chorobami zakaźnymi, a także informacje na temat szczepień. Ponadto przedstawiła informacje
na temat badań jakości wody, żywności i kosmetyków. 

 Radna  Ludmiła  Nowacka  przekazała  podziękowania  za  profilaktyczną  działalność  stacji
sanepidu organizowaną wśród dzieci, młodzieży i studentów. 

 Powiatowy Lekarz Weterynarii Pan Zbigniew Mazur przedstawi dane sprawozdawcze z 2023 r.
Wskazał,  że  Powiatowy  Inspektorat  Weterynarii  ma  w  swoich  zadaniach  głównie  ochronę
zdrowia  ludzi  i  zwierząt.  Powiatowy  Inspektorat  Weterynarii  w  2023  roku  wykonywał
ustawowe zadania, zgodnie z opracowanymi planami pracy. Generalnie wszystkie te zadania,
które na nas ciążą były wykonane zgodnie z planami. Dalej wskazał, że w 2023 r. w powiecie
raciborskim stwierdzono dwa ogniska wysoce zjadliwej grypy ptaków u mewy śmieszki. Dodał,
że na bieżąco są monitorowe choroby zakaźne zwalczane z urzędu jak gruźlica enzootyczna,
białaczka bydła,  bruceloza,  wścieklizna,  choroba niebieskiego języka,  pomór,  świń,  BSE,  czy
zgnilec  amerykański.  Ponadto  przekazał  informację  o  działaniach  w  ramach  akcji  Odra,  w
związku z masowym śnięciem ryb w rzece Odrze oraz Ruda. Dalej przedstawił informacje na
temat nadzorowania  zakładów spożywczych,  a  także poinformował,  że  inspekcja  nadzoruje
także ustawę o ochronie zwierząt, czyli generalnie w naszym zainteresowaniu jest dobrostan
zwierząt gospodarskich.  

 Radny  Michał  Fita  zapytał  o  dzikie  zwierzęta.  Czy  inspektorat  współpracuje  z  jakimiś
jednostkami? Mieszkańcy nie wiedzą za bardzo, co począć w takiej sytuacji, kiedy znajdą ptaka,
który wypadł z gniazda, albo potrącone dzikie zwierzę. Co wtedy robić? 

 Powiatowy  Lekarz  Weterynarii  Pan  Zbigniew  Mazur  przekazał,  że  generalnie  każda  gmina
powinna mieć zatwierdzony program opieki nad zwierzętami, między innymi dziko żyjącymi.
Jeżeli jest wypadek, to powinno się wezwać lekarza, który ma podpisana umowę z gminą i on
potem decyduje o tym, co dalej, bo często zdarza się, że zwierzę jest w takim stanie, że nie da
się nic zrobić i trzeba go uśpić. Jeżeli rokuje pozytywnie, to jest na przykład leśne pogotowie w
Mikołowie i tam gminy powinny dostarczyć takie zwierzęta. 

 Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  poprosił  Pana  Prezydenta,  aby  na  naszej  stronie
internetowej znalazło się nazwisko lekarza, z którym gmina ma podpisaną umowę w takich
sytuacjach, bo rzeczywiście przeciętny raciborzanin tego nie wie. Następnie poprosił o zabranie
głosu przez kolejnego z gości.

 Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu Roland Kotula
przekazał,  że  w  roku  ubiegłym  na  terenie  miasta  Raciborza  odnotowało  93  pożary,  683
miejscowe zagrożenia,  czyli  takie zdarzenia,  które wymagały  działań ratowniczych.  Ponadto
odnotowano 100 alarmów fałszywych, przy czym alarmów w złej  wierze było tylko 9,  a 47
zdarzeń to były w tak zwanej dobrej wierze, ale niewymagające działań ratowniczych, poza tym
44  alarmów  fałszywych  było  z  instalacji  wykrywania  pożarów  i  wynikały  bądź  z  wady
technicznej urządzenia, bądź z niewłaściwej obsługi tych systemów. Dalej przekazał, że łącznie z
kierownictwem komendy mamy 71 ratowników w komendzie powiatowej oraz 6 pracowników
administracyjnych.  Natomiast  w OSP przeszkolonych z  uprawnieniami do udziału w akcjach
ratowniczo-gaśniczych,  łącznie  na  terenie  miasta  Raciborza  jest  około  150  strażaków
ochotników. Dalej przekazał, że jednostka zawodowa dysponuje 3 samochodami gaśniczymi, 8
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specjalnymi oraz 3 operacyjnymi. Natomiast nasze miejskie jednostki OSP posiadają w swoich
zasobach  6  samochodów  gaśniczych,  2  specjalne  oraz  4  samochody  operacyjne.  Poza
działalnością ratowniczą Państwowa Straż Pożarna realizuje,  podobnie jak pozostałe służby,
również działania prewencyjne. Kontrolowane są obiekty i zakłady na terenie miasta Raciborza,
ale  również  realizowana  jest  prewencja  społeczna,  której  najbardziej  chyba  widocznym
elementem jest edukowanie społeczeństwa w zakresie zagrożenia, jakie za sobą niesie tlenek
węgla, potocznie nazywanego czadem. Niestety, nawet przy mniejszej ilości tego typu zdarzeń
dochodzi do tragedii i śmiertelnych zatruć tlenkiem węgla. Dalej podziękował za ubiegłoroczną
współpracę  z  miastem.  Dzięki  dofinansowaniu  przez  miasto  Racibórz,  udało  się  zakupić
samochód  specjalny  rozpoznawczo-ratowniczy.  Ponadto  co  jest  bardzo  istotne,  miasto
przekazało na rzecz skarbu państwa, a więc w Zarząd Komendy Powiatowej Państwowej Straży
Pożarnej w Raciborzu działki pod inwestycje budowy nowej komendy i jednostki ratowniczo-
gaśniczej. Podziękował również pracownikom Urzędu Miasta za zaangażowanie, współpracę i
pomoc w realizacji tych wszystkich przedsięwzięć. Dodał, że na chwilę obecną wykonana jest
już  dokumentacja  projektowa  i  mamy  już  pozwolenie  na  budowę.  Ostatnio  otrzymaliśmy
również  aktualizację  uzgodnienia  z  Panem Wojewodą ze  względu na to,  że  po otrzymaniu
kosztorysu,  który  jest  elementem  projektu  budowlanego,  znacznie  wzrosła  wartość  tej
inwestycji.  Pan  Wojewoda  zatwierdził  uzgodnienie,  także  obecnie  planowana  wartość  tej
inwestycji to jest 47 850 000 zł. 

 Radny  Dominik  Konieczny  przyznał,  że  faktycznie  wspólnym  trudem  dopięliśmy  wszelkich
spraw związanych z przekazaniem gruntu miejskiego. Ma więc nadzieję, że ten projekt będzie
realizowany,  bo  różne  głosy  się  słyszy.  Następnie  zapytał  jaki  jest  aktualny  harmonogram
dalszych działań, czy po zatwierdzeniu tego programu inwestycyjnego przez Wojewodę jest
znana  data  ogłoszenia  przetargu  i  kiedy  jest  planowane,  zgodnie  z  tym  harmonogramem
rozpoczęcie działań budowlanych. 

 Zastępca Komendanta Roland Kotula przekazał,  że zatwierdzony jest przez Pana Wojewodę
plan jest głównym kierunkiem dalszych działań, zaplanowanych do roku 2029. Na kolejne lata
są  przewidziane  transze  środków  finansowych.  Jeżeli  chodzi  o  ogłaszanie  przetargów,  to
najpierw musimy mieć potwierdzenie uruchomienia danej transzy środków finansowych, żeby
móc ogłosić ten przetarg. Dodał, że niezależnie od tego planu, czynimy starania o pozyskanie
środków z  Krajowego Planu Odbudowy.  Gdyby  się  to  udało,  to  ta  inwestycja  będzie  dużo
szybciej realizowana. 

 Radny Dominik Konieczny przekazał, że z tego rozumie, że na chwilę obecną nie mamy takiego
konkretnego harmonogramu z podanymi datami.

 Zastępca Komendanta Roland Kotula przekazał, że nie jest w stanie tutaj przedstawić, jakie to
są kwoty na kolejny rok. Natomiast na każdy rok jest przewidziana określona kwota środków
finansowych, które zostaną uruchomione, tak żebyśmy mogli poszczególne etapy tej inwestycji
realizować. Dodał, że jest to rozplanowane do roku 2029.

 Radny Dominik Konieczny zapytał więc kiedy będzie ogłoszony przetarg?
 Zastępca Komendanta Roland Kotula przekazał, że na chwilę obecną data przetargu nie jest

wyznaczona.
 Radny Dominik Konieczny wskazał,  że w przedłożonym materiale na stronie 11 jest bardzo

ciekawe zestawienie odnośnie środków finansowych, jakie udało się pozyskać na różne zadania
inwestycyjne,  w tym między  innymi  2  895  000  z  Funduszu  Sprawiedliwości,  który  obecnie
cieszy się niestety złą sławą, można powiedzieć, że jest hejtowany.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk poprosił, aby nie poruszać wątków politycznych, a więc
uniknąć takiej zbędnej dyskusji i nawiązywanie do elementów politycznych.

 Radny Dominik Konieczny przekazał, że odnosi się do przedstawionej informacji, więc prosi,
aby pozwolić mu swobodnie się wypowiedzieć, a nie od razu cenzurować jego wypowiedź. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że właśnie po to tutaj jest, aby zwracać uwagę
na prowadzoną dyskusję.
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 Radny  Dominik  Konieczny  przekazał,  że  ma  nadzieję,  że  tak  samo  będzie  Przewodniczący
postępował wobec wszystkich innych radnych, którzy się wypowiadają. Dalej przekazał, że w
związku właśnie z tym hejtowanym Funduszu Sprawiedliwości poprosił  Pana Komendanta o
opinię na ten temat. Jak by wyglądał stan usprzętowienia bez właśnie tych środków? 

 Zastępca  Komendanta  Roland  Kotula  przekazał,  że  od  opinii  się  powstrzyma,  natomiast
rzeczywiście z Funduszu Sprawiedliwości dla jednostek ochotniczych straży pożarnych między
innymi  w  mieście  Raciborzu  zostały  dofinansowane  zakupy  sprzętu  ratowniczego,
umundurowania  specjalnego.  Takie  zakupy  zostały  zrealizowane  z  jednoprocentowym
udziałem władz samorządowych zarówno miasta jak i powiatu. Nie jest w stanie powiedzieć,
jakie to były kwoty na poszczególne jednostki, bo takiej szczegółowej informacji tutaj nie ma.

 Radny Dominik Koneczny przekazał, że kwota 2 895 000 zł stanowi prawie 60% kwoty ogólnego
dofinansowania i  robi tutaj wrażenie i  są to środki,  których nie musiały wydawać jednostki
samorządu terytorialnego po to, aby usprzętowić swoje jednostki OSP.

 Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  na  szczęście  strażacy  nie  czują  się
zakładnikami  żadnego  układu  politycznego.  Obowiązkiem  utrzymania  Ochotniczych  Straży
Pożarnych  obarczona  jest  gmina,  a  zawodowa  straż  pożarna  finansowana  jest  z  budżetu
Wojewody,  czyli  przez  Państwo.  Nikt  nie  mówi  o  tym,  że  to  źle,  że  środki  z  Funduszu
Sprawiedliwości  trafiły  do  strażaków,  chodzi  bardziej  pewnie  o  sposób  ich  wydatkowania.
Uznał, że tak ważne i zaszczytne zadanie jakim jest ochrona przeciwpożarowa ludności i mienia
nie  powinna  nigdy  być  obarczona  jakąś  koniecznością  podziękowania  za  otrzymywanie
środków z tych, czy innych funduszy. Następnie poprosił o zabranie głosu przez kolejnego z
gości.

 Komendant Powiatowy Policji w Raciborzu podinsp. Marek Ryszka przedstawił dane dotyczące
raciborskiej jednostki, która liczy 228 etatów i której brakuje obecnie 20 funkcjonariuszy. Dalej
przekazał,  że  2023  rok,  był  rokiem  bardzo  dobrym  dla  naszej  jednostki,  jeżeli  chodzi  o
wykrywalność  w siedmiu  kategoriach  przestępstw,  czyli  tych  najbardziej  pospolitych,  które
dotykają obywateli, włamania, pobicia, rozboje, kradzieże samochodów, zniszczenia mienia, bo
osiągnęliśmy najlepszy wynik  w całym województwie.  Drugi  rok z  rzędu na wysokości  72%
wykrywalności.  Jeżeli  chodzi  o  przestępczość  narkotykową,  to  tutaj  podejmujemy  wszelkie
działania,  żeby jak najwięcej  z  rynku tych narkotyków zdejmować.  W roku 2023 raciborska
policja  zatrzymała  16  kilogramów  narkotyków.  W  tym  roku,  po  pięciu  miesiącach  zostało
zatrzymanych już 20 kilogramów. Ponadto mocno też stawiamy na profilaktykę w szkołach.
Jeżeli chodzi o interwencje, to w ubiegłym roku raciborska policja przeprowadziła ponad 13 000
interwencji.  Dalej wskazał na duży problem przemocy domowej, która cały czas wzrasta. W
zeszłym  roku  sporządziliśmy  aż  150  niebieskich  kart.  Jest  to  duża  ilość.   Jeżeli  chodzi  o
wykroczenia drogowe, to w ubiegłym roku odnotowano ponad 10 000 wykroczeń drogowych,
ponad  1000  zdarzeń  drogowych,  czyli  wypadków  i  kolizji.  Na  koniec  podziękował  za
dofinansowanie na zakupy radiowozów oraz za rozwój sieci miejskiego monitoringu. 

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że niepokojący jest ten wzrost problemów narkotykowych.
Niemniej przede wszystkim chciała podziękować za otrzymane pełne wsparcie ze strony Pana
komendanta, za wsparcie ze strony dzielnicowych, dzięki którym udało się rozwiązać sprawę na
osiedlu.

 Komendant Marek Ryszka przekazał, że ilość zatrzymanych narkotyków świadczy o tym, że nasz
zespół  działa  dobrze.  Czym  mniej  narkotyków  na  rynku,  tym  mniej  trafi  do  naszego
społeczeństwa.

 Radna Magdalena Kusy zapytała czy z tymi narkotykami zostały zatrzymane osoby z Czech. Czy
widzimy, że to jest taki faktycznie napływ z tamtej strony, czy niekoniecznie? 

 Komendant Marek Ryszka przekazał,  że tutaj  jest  zupełnie odwrotnie.  Te z  Czech to jakieś
drobne ilości, te duże ilości narkotyków, to są produkowane po naszej stronie.

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że w 2015 roku robiliśmy takie badania i z nich wynikało,
że  w  szkołach  nie  ma  raczej  narkotyków,  że  one  są  na  dyskotekach  i  na  podwórku.  Pan
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Komendant mówi o szkołach, więc trend się zmienia. W jakich jeszcze innych środowiskach te
narkotyki  spotykamy? Ponadto,  gdy chodzi  o  przemoc domową to zapytała  czy  po okresie
pandemii nadal problem wzrasta?

 Komendant Marek Ryszka przekazał, że jeżeli chodzi o te narkotyki, to przede wszystkim wśród
grupy  młodzieży  15,  17,  20  lat,  no  i  w  okolicy  największego  naszego  zakładu  pracy.  Tutaj
musimy z tym walczyć i to robimy. Jeżeli chodzi o przemoc, oczywiście w okresie pandemii był
największy wzrost. Wydawało się, że teraz to będzie spadać, niestety utrzymuje się to na tym
samym poziomie. 

 Radny Marcin Fica wskazał, że nie we wszystkich miejscach mamy monitoring. Wiemy, że jest
trochę  problem  z  bulwarami  i  parkami.  Poprosił  więc  aby  funkcjonariusze  zwłaszcza
weekendami zwiększyli ilość patroli. Podobnie w rejonach szkół, gdzie młodzież nie dość, że
pali papierosy to porzuca niedopałki i zostaje brud. 

 Komendant Marek Ryszka przekazał, że będzie to mieć na uwadze, niemniej wskazał, że tego
typu zagrożeń jest naprawdę mnóstwo. 

 Radna Justyna Poznakowska po pierwsze podziękowała za memoriał Michała, który się odbył.
Dziękujemy za upamiętnienie. Była to ważna rzecz dla rodziny i myślę, że też dla mieszkańców i
też  dla  funkcjonariuszy  waszej  służby.  Następnie  przekazała,  że  podziękowania  należą  się
wszystkim służbom. Następnie przedstawiła propozycję nowelizacji danych by spróbować coś
zrobić  informacyjnie  dla  osób  starszych  w  zakresie  wykrywania  środków  uzależniających.
Dobrze też, aby tą profilaktykę rozszerzyć nawet o nas samych, radnych, żebyśmy wiedzieli,
spotykając młodzież na dworze, na korytarzu, palącą, spożywającą cokolwiek, jak to wygląda.

 Komendant  Marek  Ryszka  przekazał,  że  często  podczas  tych  spotkań  profilaktycznych
wykorzystujemy, tak zwaną walizkę narkotyczną, mamy przykłady różnych środków. Zapewne
trzeba  więcej  tej  profilaktyki,  tak  aby  ludzie  mieli  tą  świadomość,  nauczyciele  w  szkołach,
rodzice. Ostatnio w województwie śląskim pojawiły się pierwsze narkotyki w formach plastrów,
o wielokrotnie większym działaniu niż inne narkotyki. Dalej przekazał, że nie ma problemu, aby
zorganizować tego typu spotkania. Teraz na przykład byliśmy w DPS-ie, Będziemy więc w tym
kierunku rozszerzali tą profilaktykę, bo jest to jak najbardziej słuszna uwaga.

 Radna  Justyna  Poznakowska  przekazała,  że  postęp  w  tym  zakresie  powoduje,  że  my  też
musimy  się  dokształcać.  My  też  musimy  wiedzieć  jako  rodzice,  jako  obywatele  musimy
wiedzieć,  mieć  świadomość  zagrożenia  wśród  dzieci.  Ważne  więc  aby  docierać  do  osób
starszych,  czyli  do klubów seniora,  do uniwersytetu trzeciego wieku.  Dalej  wskazała,  że do
przestępczości  doszła  jeszcze  rozwinięta  cyberprzestępczość.  Młodzi  idą  z  postępem,  starsi
trochę gorzej, więc jakby to jeszcze też można tam dorzucić.

 Komendant Marek Ryszka przekazał, że jak najbardziej zostanie to ujęte. 
 Przewodniczący podziękował za przybycie na sesję i poprosił o zabranie głosu kolejnego gościa.
 Zastępca  Komendanta  Placówki  Straży  Granicznej  w  Rudzie  Śląskiej  Pan  Marek  Przygoda

przekazał, że placówka Straży Granicznej w Rudzie Śląskiej wchodzi w skład Śląskiego Oddziału
Straży  Granicznej,  jest  jedną  z  6  placówek,  która  ochrania  południowy  odcinek  granicy
państwowej  od  miejscowości  Moszczenica  w  dzielnicy  Jastrzębie-Zdrój  do  miejscowości
Gródczanki  w powiecie raciborskim. Wskazał  więc,  że placówka Straży Granicznej w Rudzie
Śląskiej ochrania 12 powiatów, w tym 7 miast na prawach powiatu, między innymi takie duże
miasta jak Gliwice, Zabrze, które liczą powyżej 150 000 mieszkańców. Dalej przekazał, że w
2023 roku funkcjonariusze skontrolowali 120 pojazdów, 148 cudzoziemców, dokonali kontroli
legalności  pobytu  4  obywateli  Białorusi,  2  Bangladeszu  i  1  obywatela  Indii.  Wszystkie  te
kontrole legalności pobytu były z naruszeniami, czyli po prostu ich pobyt na terytorium naszego
kraju był nielegalny. Przeprowadzono 1 kontrolę legalności zatrudnienia na terenie powiatu
raciborskiego.  Również  była  z  naruszeniami.  Było  to  związane  z  niepoinformowaniem
Wojewody  w  terminie  7  dni  od  momentu  podjęcia  pracy  w  podmiocie  gospodarczym.
Czynności te głównie realizowane są na szlaku komunikacyjnym, który biegnie przez południe
Polski, jest to droga 45. Realizujemy też dużo czynności na terenie powiatu wodzisławskiego,
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ponieważ tam ma miejsce szlak komunikacyjny nielegalnej migracji, chodzi o autostradę A1 w
Gorzyczkach.

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała czy zasoby kadrowe są wystarczające na tak duży obszar
działania.

 Zastępca  Komendanta  Marek  Przygoda  przekazał,  że  placówka  ma  71  etatów,  z  czego
obsadzonych jest 58. W tym roku poczynione zostały kroki, aby poszerzyć strukturę etatową
placówki. Taki limit to około 120 funkcjonariuszy. Nie wiadomo jednak czy Komenda Główna i
Ministerstwo znajdzie środki finansowe na to, żeby akurat poszerzyć skład etatowy placówki
Straży Granicznej w Rudzie Śląskiej. Dodał, że pozostałe placówki też liczą 71 etatów, 75 jest
maksymalnie. 

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że wydaje się, że służby mundurowe są bardzo popularne,
a jednak widzimy tu braki kadrowe. Niemniej te informacje są ważne, niech młodzi się temu
przysłuchują, mają perspektywę zatrudnienia.

 Zastępca Komendanta Marek Przygoda przekazał, że w związku z powyższym tych czynności na
terenie  powiatu  raciborskiego  realizujemy  mniej.  W  tym  też  czasie  wspieraliśmy  od
października  do  marca  placówkę  w  Bielsku  Białej,  ponieważ  tam  było  tymczasowe
przywrócenie  kontroli  granicznej,  w  związku  z  napływem  nielegalnej  migracji  szlakiem
bałkańskim. Rekrutacja trwa. Akurat w Raciborzu mamy szkołę, która przygotowuje do takiej
służby. Jest jedna klasa pod patronatem Straży Granicznej. Dodał, że praca w Straży Granicznej
jest intratna, akurat w tym roku były podwyżki. Oczywiście jest niebezpieczna, podobnie jak
praca w policji czy straży pożarnej. Każdy z tych zawodów jest obarczonym ryzykiem. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał,  że na tym tą część sesji  zakończymy.  Dalej
przekazał, że za Państwa pośrednictwem, wszystkim pracownikom i podwładnym chcieliśmy
serdecznie podziękować, za to,  że możemy się czuć bezpiecznie,  bo rzeczywiście z waszych
sprawozdań wynika, że nie pierwszy rok zresztą, że ten poziom bezpieczeństwa mieszkańców
Raciborza, ale też i powiatu raciborskiego jest wysoki. Serdecznie dziękujemy. 

5. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za rok 2023.

 Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  Pan  Komendant  Straży  Miejskiej  swoje
sprawozdanie szczegółowo omawiał na Komisji Gospodarki Miejskiej.

 Komendant  Straży  Miejskiej  Wiesław  Buczyński  przedstawił  tylko  ważniejsze  zagadnienia  z
pracy komendy. W zakresie przestrzegania przepisów o ochronie środowiska przeprowadzono
134 kontrole przydomowych kotłowni, celem ujawniania sprawców spalania odpadów lub nie
stosujących  się  do  zapisów  uchwały  antysmogowej.  W  zakresie  spalania  odpadów  pieców
nałożono  3  mandaty  karne,  zastosowano  1  pouczenie.  W  zakresie  spalania  odpadów  na
powierzchni  ziemi  nałożono  7  mandatów  karnych  i  zastosowano  14  pouczeń.  W  zakresie
przestrzegania uchwały antysmogowej nałożono 4 mandaty karne, zastosowano 22 pouczenia
oraz skierowano jeden wniosek o ukaranie do sądu. Przyjęto 89 zgłoszeń z udziałem zwierząt
dziko żyjących, rannych lub martwych. Strażnicy zabezpieczali teren, na którym znajdowały się
zwierzęta, celem wyeliminowania zagrożenia dla ludzi lub zagrożenia w ruchu drogowym. Do
ujawnionych  zwierząt  wzywano  16  razy  leśne  pogotowie  dla  zwierząt  z  Mikołowa  i  1  raz
schronisko dla zwierząt. Przyjęte 242 interwencje dotyczące zakłócania porządku i spokoju w
miejscach publicznych, dotyczyły one między innymi osób będących pod wpływem alkoholu,
które leżały w wiatach śmietnikowych, w parkach, na ławkach, na parkingach, przed sklepami,
na  klatkach  składowych,  w  poczekalni  PKS-u,  na  przystankach  komunikacji  autobusowej.
Prowadzone postępowania zakończyły się nałożeniem 9 mandatów karnych, zastosowaniem 11
pouczeń oraz  skierowaniem dwóch wniosków o ukaranie  do sądu.  W ramach ustawowych
zadań,  doprowadzono  do  izby  wytrzeźwień  lub  miejsca  zamieszkania  lub  pobytu  49  osób
nietrzeźwych z  uwagi  na to,  iż  zachowanie swoim dawały  powód do zgorszenia  w miejscu
publicznym,  znajdowały  się  w  okolicznościach  zagrażających  ich  życiu  lub  zdrowiu  albo
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zagrażały życiu i zdrowiu innych osób. Ujawniono 4 obiekty, których stan techniczny stwarzał
zagrożenie  dla  życia  i  zdrowia.  Prowadzono  9  postępowań  dotyczących  pojazdów,  które
zaparkowane były na drogach, a ich stan wskazywał, że nie były używane lub nie posiadały
tablic  rejestracyjnych.  Nakazano 7 właścicielom usunąć swoje pojazdy.  Dbając o pozytywny
wizerunek miasta, na bieżąco monitorowano teren pod kątem utrzymania porządku i czystości.
Ujawnione nieprawidłowości na bieżąco zgłaszamy do właścicieli, do zarządców, do właściwych
wydziałów  Urzędu  Miasta.  W  czasie  patroli  prewencyjnych  ujawniono  liczne  zagrożenia  w
miejscach  publicznych,  które  doraźnie  zabezpieczono  i  przekazywano  do  wyeliminowania,
zgodnie z kompetencjami.  Prowadzimy również cykliczne akcje prewencyjne, których celem
było  zapoznawanie  dzieci  z  sytuacjami  zagrażającymi  zdrowiu  i  bezpieczeństwu  oraz
zachowaniami pozwalającymi unikać różnego rodzaju niebezpieczeństw i zagrożeń. Spotkanie
odbywały  się  w  przedszkolach,  we  wszystkich  klasach  trzecich,  raciborskich  szkołach
podstawowych, w zespole szkół specjalnych. Prowadzono następujące akcje: Bezpieczne Ferie,
Dzikie Wysypisko, Bezpieczny Plac Zabaw, Bezpieczne Wakacje, Bezpieczna Droga do Szkoły i
Bezdomni.  Zapewniano  porządek  publiczny  w  czasie  trwania  lub  przemarszu  uczestników
imprez  kulturalno-sportowych.  W  ramach  współpracy  z  Komendą  Powiatową  Policji
przeprowadzono  31  wspólnych  mieszanych  patroli  w  ramach  kontrolowania  bulwarów
nadodrzańskich. Wymieniano się informacjami o zagrożeniach występujących na określonym
terenie.  Odbywały  się  robocze  spotkania  z  kierownictwem  policji,  prowadzono  wspólne
działania  przy  zabezpieczaniu  różnego  rodzaju  imprez.  Policjanci  59  razy  przeglądali  zapisy
monitoringu  wizyjnego,  w  tym  57  nagrań  zabezpieczono  dla  celów  dochodzeniowych.
Współpraca  z  Powiatową  Komendą  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  większości  dotyczyła
usuwania zagrożeń. W ramach współpracy z pogotowiem ratunkowym, strażnicy miejscy 5 razy
wzywali pogotowie ratunkowe do osób wymagających pomocy lekarskiej.  Ponadto strażnicy
miejscy udzielili pomocy ratownikom medycznym w transporcie pacjenta na noszach w bardzo
trudnych warunkach lokalowych. Przebadano w szpitalu rejonowym 20 osób nietrzeźwych w
celu zdiagnozowania możliwości przewiezienia ich do izby wytrzeźwień. Realizowane jest też
porozumienie  z  gminami  Kornowac  i  Krzyżanowice.  Najwięcej  zgłoszeń  mieszkańców  i
wykroczeń  ujawnionych  przez  strażników  dotyczyło  bezpieczeństwa  i  porządkowi  w
komunikacji,  następnie  spożywanie  alkoholu  w  miejscach  objętych  zakazem  i  przeciwko
urządzeniom użytku publicznego. Do sprawozdania dołączona jest dokumentację zdjęciową. 

 Radna Julia Parzonka przekazała podziękowania za interwencje, które zgłaszała.  Wskazała też,
że na Bosackiej mamy motel, który generuje bardzo duże zanieczyszczenie powietrza.

 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński przekazał, że ten obiekt jest modernizowany i
znajdują się tam piece przemysłowe. Niemniej jest to obiekt, do którego nie za bardzo mamy
uprawnień  do  kontroli.  Wszelkie  zgłoszenia,  zresztą  nawet  jak  mieszkańcy  dzwonią,  to
informujemy, żeby bezpośrednio przekazywali do Starostwa, do referatu ochrony środowiska.
My tylko kontrolujemy osoby fizyczne.

 Radny Marian Czerner zapytał o te dzikie wysypiska, bo cieszy to, że dzięki foto pułapkom
udało się wykryć sprawców tych procederów i nałożono na nich sankcje finansowe. Zapytał
więc czy ilość tych nielegalnych wysypisk rośnie, czy spada? Jaka to jest skala i co jest na tych
wysypiskach wyrzucane najczęściej?

 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński przekazał, że sankcje karne za zanieczyszczanie
i zaśmiecanie, one w tamtym roku zostały podniesione bardzo wysoko i sankcja jest nie mniej
niż 500 zł za zaśmiecanie miejsca publicznego. Natomiast nie jest w stanie tutaj odpowiedzieć
precyzyjnie,  czy jest  więcej,  czy jest  mniej,  ale mamy wytypowane miejsca,  gdzie dochodzi
najczęściej do zaśmiecania i akurat monitorujemy te miejsca.

 Radny Marian Czerner przekazał,  że chodzi mu właśnie o te nielegalne wysypiska, gdzie są
wyrzucane opony, materiały budowlane i tak dalej. Bo to jest największy problem i największy
koszt utylizacji i uprzątnięcia tych miejsc.

 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński przekazał, że nie ma informacji o takiej dużej
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ilości. To są trochę mniejsze ilości, niemniej sprawiają, że inne ludzie dokładają się do tego i w
tym momencie tworzy się duże wysypisko śmieci. Tendencja jest jednak malejąca. Swego czasu
też była robiona kontrola Rezerwatu Łężczok. Tam ta sytuacja też się bardzo poprawiła, może
między innymi też dlatego, że pojawiły się kosze na śmieci.

 Radny Marcin Fica poprosił, aby podziękować pracownikom za działania i interwencje. Zapytał
też, ile brakuje strażników dla pełnego składu naszej Straży Miejskiej? 

 Komendant  Straży  Miejskiej  Wiesław  Buczyński  przekazał,  że  na  chwilę  obecną  mamy  3
wakaty. Niestety w ostatnim okresie bardzo dużo doświadczonych strażników opuściło nasze
szeregi. Prowadzony był nabór w tym miesiącu, 1 osoba została przyjęta i w zasadzie jeszcze 2
wakaty są do obsadzenia.

 Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  poprosił,  aby  złożyć  podziękowania  wszystkim
funkcjonariuszom. Następnie zapytał czy u nas już jest tak dobrze albo robimy jednak mało
kontroli, chodzi o paleniska domowe. Trzy mandaty, to mało, bo pracuje w mieście, gdzie te
mandaty idą w setki. 

 Komendant  Straży  Miejskiej  Wiesław Buczyński  przekazał,  że  kontrole  pokazują,  że  bardzo
dużo kopciuchów, które jeszcze parę lat temu funkcjonowały w obiegu, mieszkańcy wymieniają
na piece ekologiczne. To bardzo cieszy. Takich nieruchomości, gdzie te stare piece są nadal
eksploatowane jest coraz mniej. 

 Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  jeszcze  mamy  grubo  ponad  1000
kopciuchów,  które  nie  spełniają  normy wynikającej  z  uchwały  województwa śląskiego.  Nie
jesteśmy tutaj absolutnie w jakiejś wyjątkowej sytuacji, być może mamy mniej niż inne gminy.
Niemniej  jednak,  jeśli  można  byłoby  wzmóc  w  tym  zakresie  kontrolę,  bylibyśmy  pewnie
wdzięczni.

 Radny Marcin Fica przekazał, że teraz może się uda Panu Komendantowi więcej wykryć, jak
będzie miał ten mobilny pojazd.

 Radny  Adam  Witecki  przekazał,  że chciałbym  bardzo  podziękować  wszystkim,  którzy  tutaj
zaprezentowali informację o stanie bezpieczeństwa Raciborza. Natomiast jako radny z Brzezia i
mieszkaniec z Brzezia z przykrością zauważa, że nie padło ani jedno słowo na temat zagrożenia
epidemiologicznego,  zagrożenia  smrodem,  które  występuje  niemal  codziennie  w  naszej
dzielnicy.  Dodał,  że w tej  kwestii  w ubiegłym roku nic  nie zrobiono.  Więc ma nadzieję,  że
odpowiednie służby przyjrzą się temu problemowi w roku bieżącym. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że jest to też duża rola Urzędu i w jakimś sensie
też pewnie Rady. Ma nadzieję, że z tym problemem się uporamy jeszcze w tym roku.

6. Uchwała w sprawie zamiaru dokonania zmiany Statutu Miejskiej i Powiatowej Biblioteki 
Publicznej im. Ryszarda Kincla w Raciborzu w części dotyczącej zakresu działania i lokalizacji filii.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie uchwały.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zamiaru dokonania zmiany Statutu Miejskiej i Powiatowej 
Bibliotece Publicznej im. Ryszarda Kincla w Raciborzu w części dotyczącej zakresu działania i 
lokalizacji filii. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (18)
Marian Czerner, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Dominik Konieczny, 
Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz 
Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam 
Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik
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NIEOBECNI (3)
Katarzyna Dutkiewicz, Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr II/8/2024 w sprawie zamiaru dokonania zmiany Statutu Miejskiej i 
Powiatowej Bibliotece Publicznej im. Ryszarda Kincla w Raciborzu w części dotyczącej zakresu 
działania i lokalizacji filii. 

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2024 rok.

 Radna Ludmiła  Nowacka  przekazała,  że  Komisja  OKSRiOS  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały. 

 Radny  Marcin  Fica  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radna  Magdalena  Kusy  przekazała,  że  Koncert  „Lata  z  Radiem”  budzi  zaciekawienie  i
wątpliwości.  Zapytała  więc  w  jakim  stopniu  jest  to  impreza  miejska,  a  w  jakim  stopniu
powiatowa.  W związku z tym, że koncert ma się odbyć na Zamku Raciborskim zapytała jaki jest
stopień finansowanie tej imprezy przez powiat. 

 Prezydent  Miasta  Jacek  Wojciechowicz  przekazał,  że  jest  to  wydarzenie,  które  będzie
organizowane i  przez  miasto,  i  przez  powiat,  jako  pierwsze  wspólne  wydarzenie.  Niemniej
dodał,  że  dziedziniec  zamku może  być  miejscem imprezy,  ale  jest  to  jeszcze  przedmiotem
rozmów z telewizją. Przedstawiciele telewizji prawdopodobnie w przyszłym tygodniu będą u
nas, aby te wszystkie szczegóły ustalić. 

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że cieszy ją ta współpraca, niemniej ponownie zapytała jaki
jest udział finansowy powiatu.

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że ustalono równy udział finansowy, po 50%.
Oczywiście te udziały zostaną pomniejszone o udział sponsorów. W tym zakresie trwają też
rozmowy między Telewizją Polska, a sponsorami. Całą impreza ma trwać od rana do wieczora
w  postaci  pikniku  i  wieczornego  koncertu  transmitowanego  bezpośrednio  przez
TVP  2.  Dodatkowo  w  trakcie  dnia  będzie  sześć  wejść  TVP  2  i  TVP  Info,  plus  dwa  bloki
reklamowe dla sponsorów. Oczywiście transmisja będzie także w radiu poprzez audycję ”Lato z
Radiem”.   

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że „Lato z Radiem” gościło już raz w Raciborzu.
Dodał,  że  jest  to  dość  zamknięta  formuła,  z  góry  narzucona.  Następnie  przekazał,  że  w
przeszłości miasto i powiat wielokrotnie współpracowało. Dobrze więc aby to też odbyło się we
współpracy z pozostałymi gminami powiatu. Chodzi, aby pokazywać jeden, ale większy produkt
turystyczny.  

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że mówiąc o pierwszej współpracy chodziło
mu o współpracę w tej kadencji. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do
dalszej dyskusji zarządził głosowanie uchwały.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że początki tej współpracy były trudne i zwykle
miały one charakter jednokierunkowy. Ostatnimi czasy wiele się jednak poprawiło. 

 Radna Katarzyna Dutkiewicz poprosiła o potwierdzenie, że cała impreza ma kosztować 400.000
zł, 200.000 zł miasto i 200.000 zł powiat.

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz potwierdził, że tak to jest przewidziane, niemniej trzeba
jeszcze  tutaj  uwzględnić  środki  sponsorów,  więc  koszty  mogą  być  mniejsze.  Dodał,  że
zabezpieczenie w budżecie kwoty 200.000 zł  nie oznacza ich wydanie w 100%. Wskazał,  że
telewizja  te  programy  przygotowuje  cyklicznie,  mają  więc  w  tym  zakresie  doświadczenie.
Patrząc na nasz budżet to przekazał, że ma wrażenie jakby został on uchwalony na 8 miesięcy, a
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nie na 12. Więcej w tym temacie powie się na następnej sesji 19 czerwca.  
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk mając na uwadze prowadzoną dyskusję zaproponował,

aby na tej sesji zastosować zasadę 3 minutowych wypowiedzi i 1 ad vocem. Dodał, że wróci też
z dyskusją o zmianę statutu w tym zakresie.  

 Radna Katarzyna Dutkiewicz przekazała, że ma nadzieję, że te propozycje nie mają związku z jej
wypowiedziami,  bo  były  one  krótkie.  Ponadto  wskazała,  że  w  poprzedniej  kadencji  nie
zasiadała w Radzie Miasta.  

 Radny  Alan  Wolny  zwrócił  uwagę,  że  po  stronie  miasta  jest  200.000  zł  i  wokół  tej  kwoty
powinna toczyć się dyskusja. Ponadto zwrócił  też uwagę na możliwość pozyskania partnera
strategicznego, który dołoży swoje środki.  

 Radny Dominik  Konieczny  przekazał,  że  skoro jest  tak  źle  jak  mówił  prezydent,  to  on jest
przeciw ponoszeniu tego zbędnego wydatku. Jeżeli powiat chce, to może to zorganizować na
pewno samodzielnie. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do
dalszej dyskusji zarządził głosowanie uchwały. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2024 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Czerner, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam Witecki,
Alan Wolny, Piotr Żurawik
PRZECIW (4)
Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Roman Wałach
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Dariusz Polowy
NIEOBECNI (3)
Michał Kuliga, Justyna Poznakowska, Dawid Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr II/9/2024 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2024 rok. 

8. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2024 rok (druga uchwała).

 Skarbnik Miasta Maria Wieczorek-Juzwiszyn przedstawiła uzasadnienie dla tego projektu zmian
w budżecie. 

 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt
przedmiotowej uchwały.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do
dalszej dyskusji zarządził głosowanie uchwały.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2024 rok (druga uchwała). 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz 
Polowy, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr 
Żurawik
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Dominik Konieczny
NIEOBECNI (3)
Michał Kuliga, Justyna Poznakowska, Dawid Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr II/10/2024 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2024 rok. 

9. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Skarbnik Miasta Maria Wieczorek-Juzwiszyn przedstawiła zapisy autopoprawki do projektu 
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, które mają związek z drugą 
uchwałą w sprawie zmiany budżetu miasta na 2024 r. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji w zakresie projektu 
uchwały i brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie najpierw autopoprawki, a później 
całej uchwały.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia autopoprawki do Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz Polowy, Paweł Rycka, Justyna Święty-
Ersetic, Adam Witecki, Alan Wolny, Piotr Żurawik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Roman Wałach
NIEOBECNI (3)
Michał Kuliga, Justyna Poznakowska, Dawid Wacławczyk

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Czerner, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam Witecki,
Alan Wolny, Piotr Żurawik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy, Roman Wałach
NIEOBECNI (3)
Michał Kuliga, Justyna Poznakowska, Dawid Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr II/11/2024 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk zarządził 10 minutową przerwę techniczną. Przerwa od 
godz. 17:10 do 17:22. 

10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr LXX/998/2024 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 marca
2024 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie należności
pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny  przypadających  Gminie  Racibórz  lub
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jednostkom organizacyjnym Gminy Racibórz oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy
publicznej.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dalszej dyskusji zarządził głosowanie uchwały.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXX/998/2024 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 
marca 2024 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie 
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Racibórz lub
jednostkom organizacyjnym Gminy Racibórz oraz określenia warunków dopuszczalności 
pomocy publicznej. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Julia Parzonka, Dariusz 
Polowy, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (6)
Michał Kuliga, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach, 
Alan Wolny

Rada podjęła  Uchwałę Nr II/12/2024 w sprawie zmiany uchwały nr LXX/998/2024 Rady Miasta
Racibórz z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg
w  spłacie  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny  przypadających  Gminie
Racibórz  lub  jednostkom  organizacyjnym  Gminy  Racibórz  oraz  określenia  warunków
dopuszczalności pomocy publicznej.

11. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego
Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  pod  nazwą  Raciborskie  Centrum  Rehabilitacji  Osób
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 r.

 Radna Ludmiła  Nowacka  przekazała,  że  Komisja  OKSRiOS  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał,  że jako Wiceprzewodniczący Rady Społecznej RCRON chciałby
zwrócić  uwagę  na  to,  że  ten  ośrodek  potrzebuje  wsparcia  finansowego.  Prawdopodobnie
Wydział  Rozwoju  już  szuka  środków  na  wymianę  windy  w  tym  ośrodku,  która  może  być
użytkowana tylko końca roku. Dodał, że PFRON nie finansuje wymiany, tylko budowę nowej
windy. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dalszej dyskusji zarządził głosowanie uchwały.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 r. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (16)
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Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia 
Parzonka, Dariusz Polowy, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (5)
Michał Kuliga, Justyna Poznakowska, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/13/2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 r.

12. Uchwała w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych.

 Radna Ludmiła  Nowacka  przekazała,  że  Komisja  OKSRiOS  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt
przedmiotowej uchwały.

 Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  potwierdził  to,  co  powiedział  Pan  Marcin  Fita,  Pani
kierownik sygnalizowała problem związany z brakiem środków. Informowała również komisję,
że złożyła już wniosek o dodatkowe środki. Zdaniem Pani kierownik brakuje około 200-250 000
zł na zamknięcie wydatków tego roku. O windzie Pani kierownik nie wspominała. Pewnie w tym
roku będzie nam trudno znaleźć takie środki.

 Radny Marian Czerner przekazał, że Przewodniczący poruszył temat, o który chciał zapytać, ale
jeśli chodzi o tą windę, to prosił, aby przybliżyć temat, czy to jest kwestia braku odbioru, czy
jest jakiś inny problem natury technicznej? 

 Kierownik Raciborskiego Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych Agnieszka Adamczyk-
Motyka przekazała, że winda ma już 27 lata, więc została dopuszczona do eksploatacji tylko do
końca tego roku. Natomiast z Wydziałem Rozwoju jesteśmy w trakcie przygotowywania dużego
projektu,  który  będzie  między  innymi  zabezpieczał  wymianę  windy.  Jesteśmy  na  etapie
przygotowywania  dokumentacji,  robienia  pełnych  planów  naszego  budynku.  Winda  w
placówce  dla  osób  niepełnosprawnych,  która  jest  placówką  wielokondygnacyjną  jest
niezbędna.

 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska-Mróz przekazała, że w ramach alokacji, w ramach
zintegrowanych  inwestycji  terytorialnych,  w  ramach  działania  dotyczącego  poprawy
efektywności energetycznej budynków użyteczności publicznej, zgłosiliśmy fiszkę projektową
na między innymi poprawę efektywności w tym budynku. W ramach tego działania istnieje
możliwość sfinansowania wszelkich działań dotyczących dostępności i poprawy dostępności. W
związku z tym i winda może być ujęta w tym projekcie. Trwają teraz prace przygotowawcze,
przygotowanie  dokumentacji  obejmującej  program  funkcjonalno-użytkowy.  Nabór  jest
przewidziany  do  końca  września,  więc  liczymy  na  to,  że  jeśli  będzie  dobrze  oczywiście
sporządzony wniosek i pozytywna ocena, to ta inwestycja będzie miała rację bytu i zostanie
zrealizowana łącznie z poprawą dostępności, obejmującą wymianę windy. W przyszłym roku
liczymy, że ta realizacja nastąpi.

 Radny Marian Czerner wskazał, że jakiś okres czasu placówka będzie funkcjonowała bez windy?
 Kierownik RCRON Agnieszka Adamczyk-Motyka przekazała, że ma nadzieję, że będzie możliwe

jeszcze wtedy warunkowe dopuszczenie. 
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 

dalszej dyskusji zarządził głosowanie uchwały z dopisaniem w paragrafie 1 słowa "pozytywną".
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego 
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Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych z dopisaniem w paragrafie 1 słowa "pozytywną". 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia 
Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam 
Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Roman Wałach, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/14/2024 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości położonej 
w Raciborzu przy ul. Olimpijczyka.

 Radny  Marcin  Fica  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  zaopiniowała  negatywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że na Komisji Gospodarki odbyliśmy dość szeroką dyskusję
na temat sprzedaży tej nieruchomości.  Wszyscy, którzy podróżujemy, a zwłaszcza w trakcie
objazdów drogą Olimpijczyka,  widzimy to miejsce,  gdzie jest  składowana bardzo duża ilość
samochodów, również na łuku drogi, właściwie w każdej wolnej przestrzeni. Są to samochody
sprawne, w dobrym stanie, ale są to również samochody w bardzo złym stanie technicznym.
Zastanawiamy się, czy my chcemy, aby ten teren w ten sposób wyglądał. Dalej przekazała, że
rozmawiała z okolicznymi mieszkańcami, jak oni się na to zapatrują, czy to nie stanowi dla nich
uciążliwości. Osoby boją się wypowiadać. Natomiast jednoznacznie stwierdzają, że stanowi to
dla  nich  uciążliwość,  że  bardzo  to  zaburza  estetykę  tej  części  dzielnicy.  Dodała  więc,  że
zdecydowanie jest przeciwna tej sprzedaży. Rozmawialiśmy z Panią Naczelnik na ten temat, czy
po prostu  nie  poczekać  do  końca  dzierżawy.  Oczywiście  osoba  ta  wnioskuje,  że  będzie  to
sprzedaż pod zabudowę jednorodzinną, ale mamy bardzo duże wątpliwości, czy tak faktycznie
się  stanie.  Rozmowy z  okolicznymi  mieszkańcami  jedynie  potwierdza te  obawy.  Oczywiście
każdy z radnych zadecyduje głosując. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że pozwoli sobie nie tyle nie zgodzić się z Panią
Magdaleną Kusy, bo to jest prawda. Tam rzeczywiście to wygląda fatalnie. Jest to teren gminy i
on był i jest zaniedbany. Z naciskiem mówię, że był zaniedbany przez wiele lat. On po prostu
zarósł naturalnie zielenią. Natomiast pozostała część tej infrastruktury, działki wzdłuż pasów
drogowych,  to  rzeczywiście  nie  wygląda  zachęcająco.  Zwrócił  uwagę,  że  część  tych
samochodów stoi w pasie drogowym poza przedmiotem dzierżawy i to jest jakiś problem. Dalej
przekazał,  że  plan  zagospodarowania  przestrzennego  zawsze  tam  dopuszczał  zabudowę
mieszkaniową jednorodzinną i  pewnie jak wszędzie 30% usług i  najprawdopodobniej z tego
chce skorzystać ewentualny nabywca, poprawiając sobie możliwość prowadzenia działalności
gospodarczej,  czyli  chodzi  o  te  samochody.  Być  może  łatwiej  będzie  gminie  dopilnować
porządek na cudzej nieruchomości niż u siebie, bo u siebie wygląda to jak wygląda.

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że tam w tym miejscu był kiedyś staw, który później został
zasypany.  Sugestią  mieszkańców  było  to,  aby  miasto  odtworzyło  ten  staw,  dlatego  że
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mieszkańcy teraz zmagają się z uciążliwością, że ta woda jest wypychana u nich w piwnicach.
 Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  jeśli  nie  sprzedać,  to  trzeba  byłoby  się

zastanowić co dalej, bo pozostawienie tego stanu rzeczy, jak jest dzisiaj, niczego nie rozwiązuje.
Pewnie gmina może zdyscyplinować dzierżawcę, żeby zabrał samochody z pasa drogowego i
utrzymywał  je  na  działce,  którą  dzierżawi.  Natomiast  to  też  jakby  na  dłuższą  metę  nie
rozwiązuje tego problemu. Albo ktoś to zagospodaruje we właściwy sposób, na przykład gmina,
albo  jednak  pozwolić  sprzedać  i  niech  to  właściciel  zagospodaruje  zgodnie  z  planem
zagospodarowania przestrzennego. 

 Radna Julia Parzonka poprosiła o wyjaśnienie osoby z wydziału merytorycznego, bo na komisji
też  się  wstrzymała  odnośnie  tej  sprawy.  Teraz  widzi,  że  teren  jest  nasz,  my  za  niego
odpowiadamy i teraz w tym momencie, kiedy faktycznie te samochody są uciążliwe dla nas, bo
stoją  na  tej  drodze,  my  reagujemy,  ale  tak  naprawdę  jakby  nie  jesteśmy  do  końca  za  to
odpowiedzialni.  W  momencie,  kiedy  ta  działka  przejdzie  w  posiadanie  osoby,  która  tam
prowadzi działalność, która tam chce coś wybudować, to będzie nam po prostu łatwiej tym
terenem zarządzać, pilnować po prostu porządku na tym terenie, a ta osoba też wydaje mi się
przygotuje ten teren na swoje potrzeby i wtedy te samochody są w stanie zniknąć z tej ulicy.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że jest to teren gminy i generalnie powinien
tam być porządek. W pasie drogowym nie można parkować, Straż Miejska powinna nakładać
mandaty. Co jakiś czas tam pewnie to robi, bo Pani naczelnik mówiła, że są tam interwencje.
Natomiast ten dzierżawca pewnie nie dostosowuje się do tego, a gmina go może zbyt łagodnie
traktuje.  Łatwiej  jest  egzekwować  porządek  wobec  osoby  prywatnej.  Rzeczywiście,  ja  się
zgadzam, że nikt tam raczej domu nie wybuduje, chyba że ktoś tak lubi.  Niemniej problem
wymaga rozwiązania. Często jak gmina nie potrafi sama sobie z czymś poradzić, na przykład
wyremontować budynek mieszkalny, którego koszty remontu przekraczają zdrowy rozsądek to
wtedy próbuje to sprzedać. Często się nawet to dobrze kończy. Takich przykładów jest kilka w
Raciborzu  i  warto  to  robić.  Być  może  ten  dzierżawca  rzeczywiście,  jeśli  to  kupi,  to  to
uporządkuje, a nam łatwiej będzie go wtedy kontrolować. 

 Radna Justyna Poznakowska przyznała, że prawie wszystko już zostało powiedziane. Dodała, że
faktycznie  jest  tam  bardzo  dużo  interwencji.  Posiada  nawet  dokumentację  zdjęciową  tej
uciążliwości.  Nawet  sama  zgłaszała  problem  niebezpiecznie  zaparkowanego  samochodu.
Utrudniana jest widoczność i dostępność. Samochody często stoją na zakazie. Problem nasila
się popołudniami. Przekazała, że niewątpliwie ten problem tam jest i trzeba by go rozwiązać i
wizerunkowo i w zakresie bezpieczeństwa.

 Radny Marian Czerner wskazał, że my jako Rada podejmujemy decyzje w sprawie możliwości
wystawienia tego gruntu na sprzedaż. Procedował dalej będzie Pan Prezydent z wydziałami w
tym zakresie i może niekoniecznie musi podjąć inicjatywę w tym zakresie. Na pewno jest to tak,
że  dzierżawca  tego  terenu  nie  do  końca  jest  zainteresowany  tym,  żeby  inwestować  w  to
miejsce, ponieważ to jest tylko i wyłącznie dzierżawa. Myślę, że ktoś, kto kupi ten teren, to w
pierwszej  kolejności  będzie  zainteresowany  tym,  żeby  ten  teren  dopasować,  czy  do
działalności, czy do zamieszkania i funkcjonowania na tym terenie. To jest jakby jedna kwestia.
Druga kwestia jest taka, że my też w warunkach sprzedaży tego terenu możemy narzucić jakiś
okres na uporządkowanie tego terenu i  zabudowy,  więc mamy wpływ na to,  co się  z  tym
terenem wydarzy w najbliższych latach.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk uznał, że jeśli tam wprowadzimy warunek zabudowy w
ciągu 2 lat na rozpoczęcie i 4 na zakończenie, nikt tego nie kupi. 

 Radny Marian Czerner przekazał, że jakieś warunki wprowadzić możemy, bo ta decyzyjność jest
po naszej stronie, a zależy nam chyba wszystkim na uporządkowaniu tych spraw. Dodał, że
daleki jest od tego, żeby utrudniać funkcjonowanie przedsiębiorcom na naszym terenie, ale
wymaga to też i naszego wsparcia, więc być może to będzie wsparcie, ale tego naprawdę też
nie wiemy, czy to kupi obecny dzierżawca, czy kupi ten teren ktoś inny. 

 Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  pamięta,  że  kiedyś  te  samochody  stały
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wzdłuż tej  wąskiej  drogi,  bo ten przedsiębiorca nie korzystał  z  tej  działki,  pewnie potem ją
wydzierżawił. Dzisiaj o tyle jest lepiej, że można łatwiej może przejechać. Pojazdy przeniosły z
jednej części ulicy na drugą. 

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że w naszej ocenie ta ewentualna sprzedaż
poprawi  tylko  tą  sytuację,  która  tam  występuje  i  jakby  doprowadzi  do  znacznego
uporządkowania tego całego bałaganu. Zwrócił też uwagę, że samochody przeważnie parkuje
się w pasie drogi. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że zapewne nieprecyzyjnie się wyraził. 
 Radna  Justyna  Henek-Wypior  wskazała,  że  jej  przedmówcy  troszeczkę  mylą  działki.  Te

zgłaszane postoje były rzeczywiście w pasie ruchu. Natomiast my mówimy o działce, która jest
tuż  obok i  w związku z  tym,  że  jako działka  miejska,  nie  była  odpowiednio przygotowana.
Dzierżawca to sobie przygotował po to, żeby te samochody tam postawić, więc teraz już to
wygląda inaczej. Ma więc cichą nadzieję, że jak już to uda nam się sprzedać i przejdzie to w ręce
prywatne, to też ta osoba prywatna przygotuje to zupełnie inaczej.

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że jest bardzo zaskoczona takimi wypowiedziami, zwłaszcza
osób z tej dzielnicy. Uznała, że zafundujemy tym mieszkańcom to już na stałe. Teraz oni jeszcze
mogą mieć nadzieję, że ten widok, który mają na co dzień, się skończy. Po sprzedaży nie będą
mieli żadnej nadziei. Jak możemy się łudzić? Tego nie kupi nikt inny. Kupi to ta osoba, ponieważ
to jest bardzo nieatrakcyjna działka. Tam się nikt nie wybuduje. Osoba ta o to zadba, czyli to
ogrodzi i  za ogrodzeniem będą stały te wszystkie auta i  nadal ten sam widok będzie. Mały
kawałek skweru, kawałeczek dzielnicy, gdzie są wąskie, ciasne ulice, gdzie jest bardzo duży ruch
samochodowy i  jeszcze coś takiego im fundujemy. To jest decyzja Rady i  oczywiście dzisiaj
Państwo zadecydujecie,  czy  my  to  sprzedamy,  ale  ja  za  dwa lata  przyniosę  tutaj  Państwu
zdjęcia, jak ten właściciel to uporządkował i jaki zafundował widok swoim sąsiadom.

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że jest to na skaju całej zabudowy w dzielnicy Markowice.
Warsztat ten funkcjonuje tam od wielu lat. Nie zakłada też, że będą inni chętni na tą działkę.
Skoro sankcjonujemy to, co tam się dzieje już od lat, to ja nie widzę przeszkody na sprzedaż
tego terenu. Gdzieś przecież te usługi muszą się mieścić. 

 Radny Dominik Konieczny przyznał, że w 100% zgadza z Panem radnym Mainuszem, że gdzieś
te usługi muszą się mieścić. Niemniej plan zagospodarowania przestrzennego nie przewiduje
realizacji  usług w tym miejscu, dlatego to nie jest odpowiedni teren do tego, wręcz jest to
niezgodne z planem zagospodarowania przestrzennego. Nie twórzmy więc tutaj jakiejś fikcji w
tej chwili, że ktoś będzie prowadził auto złom na planie, który w tej chwili przewiduje funkcje
budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne. Tak jak zostało tutaj powiedziane. Raczej nikt tego
nie kupi pod budownictwo, bo tam był kiedyś staw, także teren może być trudny, może być
podmokły. Natomiast jeżeli miasto się tego pozbędzie, to straci już jakikolwiek wpływ na to, co
tam  się  dzieje.  No  może  mieć  jakiś  szczątkowy  wpływ  w  postaci  skargi  do  powiatowego
inspektora nadzoru budowlanego, jeżeli ta działalność jest niezgodna z planem. Natomiast ta
działalność rozwinęła się tam w ostatnich latach. Wcześniej przedsiębiorca prowadził na swoim
placu, potem dostawiał kolejne auta, kolejne auta, nie było, gdzie tego trzymać, no to wystąpił
do miasta o dzierżawy jakieś działki leżącej w pobliżu. Zaproponujmy działki usługowe temu
przedsiębiorcy, które posiadamy i może tam by zrealizował swoją działalność, bo w tej chwili
po prostu ten biznes rozrósł  się  do takich rozmiarów, które powodują uciążliwość,  o  czym
mówiła już Pani radna Magdalena Kusy i podzielam te obawy o estetykę tego miejsca, jak to
będzie dalej wyglądać i to nie ma znaczenia, czy to jest centrum miasta, czy to są peryferia. Czy
ludzie z peryferii są gorsi, bo mieszkają w Markowicach, w Brzeziu. Wskazał, że dopóki miasto
jest właścicielem to ma realny wpływ na to, żeby po prostu rozwiązać tą umowę i ewentualnie
w ten sposób zmusić do przeniesienia tej działalności.  

 Przewodniczący  Rady  Mirosław Lenk  (Ad  Vocem)  zapytał  Radnego  Dominika  Konieczne  co
zrobił  przez  ostatnie  5  lat,  aby  ten  problem  uporządkować,  że  na  dzierżawie  gminnej
przedsiębiorca  prowadzi  działalność  gospodarczą,  niezgodnie  z  planem  zagospodarzenia
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przestrzennego. Dlaczego tak jest? Przecież można było do tego tematu podejść.  Po drugie
zapytał  Pana Prezydenta,  czy  Pan przygotował  wczoraj  ten projekt  uchwały,  czy  on jednak
wynika już z jakichś wcześniejszych ustaleń? Czy to jest świeża sprawa? 

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Małgorzat Rudnicka-Głowińska przekazała,
że nie jest to świeża sprawa

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz odnosząc, się do słów radnego Dominik Koniecznego,
że ta działka jest nieatrakcyjna i właściwie nikomu do niczego niepotrzebna, a działalność jest
niezgodna z planem zapytał co miasto robiło do tej pory? Jeżeli więc ta działka według oceny
radnego i byłego wiceprezydenta nie nadaje się do takiej działalności, no to może trzeba było
dostosować plan zagospodarowania przestrzennego do tego, do czego ta działka faktycznie się
nadaje. Natomiast jeżeli  mówimy, że działka jest kompletnie nieatrakcyjna, a jak mniemam
wygląda na to, że mamy chętnego, żeby ją zagospodarował, no to może należałoby skorzystać
jednak z tej okazji,  bo inaczej, według tego co państwo mówicie, z tą nieatrakcyjną działką
zostaniemy już na wieki wieków amen. Zostanie nieużytek. Teraz mamy jednak szansę, aby ten
teren  zagospodarować,  jednocześnie  wymagając,  żeby  po  zagospodarowaniu  teren  ten  był
używany, najlepiej zgodnie z planem oczywiście, ale też w sposób taki, który nie będzie urągał
jakiejś estetyce i bezpieczeństwu okolicznych osób mieszkających w tym rejonie.

 Radna Ludmiła  Nowacka w nawiązaniu  do wypowiedzi  Pana Prezydenta  uznała,  że  jest  to
wyjątkowa okazja do tego, żeby zamknąć ten problem i uporządkować ten teren. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk zaproponował, aby po wypowiedzi radnego Michała Fity
zamknąć listę mówców.

 Radny  Michał  Fita  zapytał  czy  nie  lepiej  najpierw  zmienić  plan  zagospodarowania
przestrzennego pod działalność usługową i dopiero potem wystawiać tą działkę na sprzedaż,
zyskując być może większą wycenę.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk wskazał, że wtedy to mu przesądzimy, a być może ktoś
ma inny pomysł. 

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przyznał, że może to i ma jakieś znamiona rozsądku
oczywiście, ale nie idźmy w tym kierunku, bo to jest zazwyczaj tak, że jak nie wiadomo co
zrobić, to powołajmy komisję. Komisja rok tym będzie się zajmować. Potem możemy wymyślić,
że zrobimy plan, a może najpierw jeszcze studium zmienimy. To naprawdę, nie jest chyba ta
droga.  Tutaj  mamy krótkie rozwiązanie,  to nie jest  sprawa jakaś strategiczna na tyle,  żeby
trzeba było tutaj naprawdę wytaczać takie ogromne działa.

 Radny  Michał  Fita  (ad  vocem)  wskazał,  że  ten  człowiek,  aby  mógł  prowadzić  działalność
gospodarczą i tak będzie musiał wystąpić o zmianę planu. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że zaproponował zamknięcie listy mówców.
 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że już wcześniej prosił o możliwość zabrania

głosu przez Panią Naczelnik. 
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata Rudnicka-Głowińska odnosząc

się  do  zapisów  planu  zagospodarowania  przestrzennego  przekazała,  że  nieprawdziwa  jest
informacja, że na tym terenie nie można zrealizować zabudowy usługowej, bo plan miejscowy
wprost mówi o przeznaczeniu podstawowym jaką jest zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna,
jednak jest dopuszczenie zabudowy usługowej,  jako towarzyszącej funkcji  podstawowej i  ta
funkcja  usługowa  może  zaistnieć  na  40%  tego  terenu. Oczywiście,  po  spełnieniu  funkcji
podstawowej,  bo  też  o  tym  rozmawiamy,  że  skoro  działka  przeznaczona  jest  w  planie
miejscowym od 2006 roku pod funkcję zabudowy mieszkaniowej i do dnia dzisiejszego ten plan
od tak długiego czasu nie został zmieniony, czyli już na etapie tworzenia planu miejscowego i
cały konsorcjum urbanistyczne uznało, że ten teren może być przeznaczony pod taki rodzaj
działalności, to znaczy, że on się z punktu prawa budowlanego i innych przepisów szczególnych
pod taką  zabudowę się  nadaje.  Działka  ma dostęp do drogi  publicznej  z  dwóch stron,  ma
dostęp do infrastruktury technicznej, więc te przepisy planu, które obowiązują, nie wykluczają
możliwości takiej realizacji. Dalej odnosząc się do aktualnej umowy dzierżawy przekazała, że
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każdorazowo teren, który wytypujemy do dzierżawy jest opiniowany w Wydziale Inwestycji i
Urbanistyki  pod kątem zgodności  planowanej  dzierżawy na  terenie.  W tym przypadku,  jak
aktualizowaliśmy umowę dzierżawy w marcu 2024 roku, również taką pozytywną opinię pod
kątem takiego rodzaju  prowadzonej  działalności  na tym terenie  otrzymaliśmy,  więc  to  jest
jakby w kwestii zgodności. Dalej w kwestii interwencji dotyczących parkowania tych pojazdów
osobowych wzdłuż pasa drogowego potwierdziła,  że takie interwencje były,  jednak one nie
dotyczą przedmiotu dzierżawy, bo samochody zgodnie z przeznaczeniem stoją, na taką funkcję
dzierżawca ma zgodę. Jeżeli Państwo ostatecznie wyrazicie zgodę na sprzedaż tego terenu, to
Pan  Prezydent  ma  możliwość  w  warunkach  przetargowych  narzucić  terminy  realizacji
zabudowy, zgodnie z przeznaczeniem w planie i wtedy osoba, która przystąpi do przetargu, bo
może każda osoba prawna, która ma zdolność do czynności  prawnych, może przystąpić do
takiego  przetargu,  niewykluczone,  że  przystąpi  również  i  ten  aktualny  dzierżawca,  będzie
musiał zrealizować tą zabudowę, łącznie z infrastrukturą towarzyszącą, jeżeli takie będzie miał
zaprojektowanie na tej działce. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk zarządził głosowanie wniosku o zamknięcie list mówców.
Głosowano wniosek w sprawie:
zamknięcia listy mówców. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Marian Czerner, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam Witecki,
Piotr Żurawik
PRZECIW (4)
Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Dariusz Polowy
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Justyna Poznakowska, Roman Wałach
NIEOBECNI (3)
Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

 Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  wniosek  został  przyjęty  więc  zarządził
głosowanie uchwały.

 Radny Dominik Konieczny przekazał, że zgłosił się do dyskusji jeszcze przed przegłosowanym
wnioskiem.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że udzielając głosu radnemu Michałowi Ficie,
powiedział, że składa wniosek. 

 Radny  Dominik  Konieczny  wskazał,  że  wtedy  Pan  Przewodniczący  nie  przegłosował  tego
wniosku. Wskazał więc, że zgłosił się przed głosowaniem. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk udzielił głosu radnemu Dominikowi Koniecznemu. 
 Radny Dominik Konieczny uznał,  że jest  to zły  pomysł,  aby to sprzedawać.  Jak Pan zresztą

słusznie zauważył,  problem sięga dłużej  niż 5 lat.  Poprosił  więc aby mu nie zarzucać braku
działań.  Niepokoją  go też  słowa Pana Prezydenta  w kierunku radnych,  że  nie  mają  nic  do
powiedzenia. Dalej stwierdził, że tutaj to radni mają coś do powiedzenia. Jesteśmy radnymi i
sesja należy do nas i my mamy prawo się wypowiadać, nawet jeżeli te wypowiedzi się Panu nie
podobają. Poprosił, aby to zaakceptować.

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że nigdy jego intencją w żadnej wypowiedzi
nie było to, żeby stwierdzać, że radni nie mają nic do powiedzenia. Powiedział tylko, żeby Pani
Naczelnik też mogła się wypowiedzieć, ponieważ bez wątpienia jest najlepiej merytorycznie w
tej sprawie przygotowana z nas wszystkich. Łącznie ze mną, żeby była jasność.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że mimo tego, że radny Dominik Konieczny 
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skorzystał z prawa głosu to nie wycofuję się z twierdzenia, że wniosek formalny jest przed 
wszystkim, nie głosowanie tego wniosku, tylko sam wniosek. Następnie zarządził głosowanie 
uchwały.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości 
położonej w Raciborzu przy ul. Olimpijczyka. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Marian Czerner, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam Witecki,
Piotr Żurawik
PRZECIW (3)
Katarzyna Dutkiewicz, Dominik Konieczny, Magdalena Kusy
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Roman Wałach
NIEOBECNI (3)
Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/15/2024 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Olimpijczyka. 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w
Raciborzu przy ulicy Kapuścika.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie uchwały.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ulicy Kapuścika. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia 
Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam 
Witecki, Piotr Żurawik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Roman Wałach
NIEOBECNI (3)
Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/16/2024 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
działki gruntu położonej w Raciborzu przy ulicy Kapuścika. 

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu położonych
w Raciborzu w obrębie ulicy Tarnowskiej.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
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dyskusji zarządził głosowanie uchwały.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu 
położonych w Raciborzu w obrębie ulicy Tarnowskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (18)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia 
Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman 
Wałach, Adam Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (3)
Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/17/2024 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
działek gruntu położonych w Raciborzu w obrębie ulicy Tarnowskiej. 

16. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/709/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
września 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali użytkowych wchodzących w skład 
zasobu Gminy Miasta Racibórz. (punkt zdjęto z porządku obrad)

 Radny  Marcin  Fica  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  nie  rozstrzygnęła  w  głosowaniu  opinii
względem tego projektu uchwały.

 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała,  że Komisja RGBiF zaopiniował pozytywnie projekt
przedmiotowej uchwały. 

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że będzie składa w sprawie tej uchwały wniosek formalny.
Wskazała, że uchwała ta budzi bardzo duże wątpliwości.  Faktycznie jedna część jest bardzo
techniczna,  dotyczy  pomocy  de  minimis,  natomiast  druga  część  dotyczy  przekształcenia
wszystkich lokali znajdujących się w budynku przy Batorego na lokale na start. Poinformowano
mnie, że stoi za tym jakby potrzeba pozyskania kolejnych lokali, ponieważ brakuje nam tych
lokali na start. Dalej wskazała, że z informacji MZB wynika, że w tym budynku są też lokale
komercyjne wynajmowane od wielu lat. Są to bardzo rzetelni najemcy, co teraz już rzadko się
nam zdarza. Więc jest taka obawa i takie niezrozumienie, tym bardziej, że okazuje się, że na
trzecim piętrze,  w którym faktycznie znajdują się lokale na start,  znajdują się cztery wolne
lokale.  Skąd  więc  taki  pomysł.  Owszem  na  drugim  piętrze  jest  miejsce  po  inkubatorze
przedsiębiorczości  i  on  stoi  pusty.  Nie  wiem,  jakie  będą  losy  tej  przestrzeni  i  być  może
faktycznie to byłoby dobre miejsce na lokale na start. Ale duże obawy budzi to, co stanie się z
tymi najemcami, którzy od wielu lat dzierżawią te lokale. Zostało nam tych lokali użytkowych w
mieście już bardzo mało. Dziwne byłoby przekształcanie lokali, które przynoszą nam dochód, na
lokale, które z założenia mogą być przez 18 miesięcy wynajmowane bez opłat. Więc składam
wniosek  o  przesunięcie  tej  uchwały  na  kolejną  sesję,  bo  ja  rozumiem  potrzebę  wydziału
pozyskania konkretnych lokali w tym budynku, ale wtedy można to konkretnie wskazać. Tym
bardziej, że na trzecim piętrze są trzy lokale wolne, a szkoda byłoby tracić te lokale użytkowe,
które w tej chwili tam mamy i które, tak jak słyszymy, są w dobrej kondycji finansowej. Stąd
wniosek o wycofanie tej uchwały dzisiejszej sesji i przesunięcie jej na przyszłą.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że potrzeba tutaj wyjaśnienia, bo rzeczywiście
ja również bym się nie zgodził na to, żeby lokale komercyjne też przekształcić na lokale na start.

 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska-Mróz przekazała,  że mamy dwa typy lokali  na
start.  To  jest  program,  który  jest  wdrażany  od  9  lat,  który  się  cieszy  bardzo  dużym
powodzeniem. Jeden typ lokali na start to są lokale na mieście, które są wynajmowane przez
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24  miesiące  z  możliwością  kontynuacji  umowy  najmu.  Tak  ten  program  funkcjonuje  od
początku. Drugi typ lokali to są lokale w Ośrodku Współpracy Gospodarczej. To są lokale, które
mogą być wynajmowane na okres 18 miesięcy. Początkowo w ramach Ośrodka Współpracy
Gospodarczej,  który  funkcjonuje  już  od  2008  roku,  ten  budynek  pod  tą  nazwą,  to  też  był
projekt,  który  był  z  dofinansowaniem  i  tam  były  faktycznie  lokale  wynajmowane  na
preferencyjnych warunkach. My w 2015 roku uregulowaliśmy te kwestie i zostały podpisane
umowy najmu z wszystkimi lokatorami, którzy byli tym tematem zainteresowani. Natomiast
lokale na trzecim piętrze przeznaczyliśmy pod działalność właśnie w ramach programu lokale
na start. Te lokale, to są biura rachunkowe, psycholodzy, tam bardzo dużo firm, osób fizycznych
prowadzących działalność się przewinęło. One są rotacyjne. Co 18 miesięcy po prostu musimy
te lokale wynajmować w ramach programu lokale na start bezpłatnie. 

 Radna Magdalena Kusy zapytała czy nie jest tak, że ten najemca ma prawo pozostać w tym
lokalu, ale ponosić odpłatność? 

 Naczelnik  Wydziału  Rozwoju Anna Kobierska-Mróz przekazała,  że  tam nie.  Możliwe to jest
tylko  w  przypadku  lokali,  które  wynajmuje  się  na  mieście.  Na  mieście  lokale,  jeżeli  są
wynajmowane, to ten ktoś musi sobie ten lokal dostosować do prowadzonej działalności. Musi
tam  zalokować  pewne  nakłady  finansowe,  stąd  też  była  taka  konstrukcja  programu,  że  w
momencie, kiedy jest chęć kontynuacji  tej  umowy, to jak najbardziej  on to może zrobić na
warunkach  już  obowiązujących  na  terenie  miasta.  Natomiast  te  lokale  na  start  w ośrodku
współpracy gospodarczej, które faktycznie są zlokalizowane na trzecim piętrze, to były lokale
na 18 miesięcy i ktoś, kto z nami podpisywał umowę najmu, był tego od początku świadomy,
bo mamy dwa typy lokali, to wynika z regulaminu. Zawsze, kiedy jest zmiana lokatora, czasem
jest tak, że są chętni i odbywa się to od razu, a czasem jest tak, że musimy poczekać miesiąc,
dwa, musimy te lokale wypromować. Niejednokrotnie jest to powiązane z dofinansowaniami,
które  są  oferowane  przez  Powiatowy  Urząd  Pracy,  przez  różnorodne  środki,  które  są
uruchamiane w ramach naborów na prowadzenie działalności gospodarczej. Często są to osoby
bezrobotne, czy też osoby zarejestrowane w Urzędzie Pracy,  które chcąc otrzymać dotację,
wykazują dany lokal jako ten adres prowadzenia działalności. Jeśli chodzi o ten lokal, który my
mamy  na  myśli,  to  faktycznie  jest  lokal  na  drugim  piętrze.  Tam  funkcjonował  inkubator
przedsiębiorczości,  który  dotychczas  prowadzony  był  przez  Centrum  Rozwoju  Inicjatyw
Społecznych w ramach konkursu ofert na rozwój i wsparcie przedsiębiorczości. Teraz prowadzi
to inna organizacja,  która nie chce i  nie widzi  potrzeby prowadzenia tej  działalności w tym
lokalu. W związku z tym, my chcielibyśmy ten lokal przeznaczyć pod lokal na start, żeby po
prostu nie stał pusty. 

 Przewodniczący  Rady  Mirosław Lenk  wskazał,  że  lokale  na  parterze  nigdy  nie  były  częścią
Ośrodka Współpracy Gospodarczej. Czy coś się zmieniło w tym zakresie? Więc my nie mówimy
w ogóle o tych lokalach.

 Radna Magdalena Kusy zwróciła uwagę, że ten projekt uchwały zmienia wszystkie lokale w tym
budynku na lokale na start.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk zapytał czy w tym budynku, czy lokale wchodzące w skład
ośrodka współpracy? Jak mamy to zapisane?

 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska-Mróz przekazała, że został tylko usunięty zapis,
tak aby było to zgodne, bo lokal,  który był  podnajmowany przez inkubator,  przez Centrum
Rozwoju Inicjatyw Społecznych, znajdował się na drugim piętrze. Zmiana polegała więc na tym,
że usunęliśmy tylko zapis o trzecim piętrze z regulaminu, tak żeby to było zgodne ze stanem
faktycznym.

 Kierownik Referatu Przedsiębiorczości i Obsługi Inwestora Wojciech Hipnarowicz przekazał, że
dotychczasowy zapis brzmiał następująco: „Program obejmuje dwa typy lokali na start. Lokale
obejmujące  wyznaczone  przez  Prezydenta  Miasta  Racibórz,  pomieszczenia  biurowe,
zlokalizowane na trzecim piętrze w Ośrodku Współpracy Gospodarczej przy ulicy Króla Stefana
Batorego 7.  My usuwamy słowo „trzecie”. 
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 Radna Magdalena Kusy przekazała, że w tej chwili brzmi ten punkt następująco: „Lokale na
start,  obejmujące  wyznaczone  przez  Prezydenta  Miasta  Racibórz  pomieszczenia  biurowe
zlokalizowane  w  budynku  przy  Ośrodku  Współpracy  Gospodarczej  przy  ulicy  króla  Stefana
Batorego 7. Czyli w chwili obejmujemy uchwałą cały budynek.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że być może jest to błędny zapis, bo to nie jest
budynek przy ośrodku tylko to jest ośrodek w budynku. 

 Kierownik Referatu Przedsiębiorczości i Obsługi Inwestora Wojciech Hipnarowicz przekazał, że
my w drodze tej  uchwały nie ujmujemy na ten moment tym programem wszystkich lokali,
które są w tym budynku.

 Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  uznał,  że  jeśli  coś  jest  nieprecyzyjnie  zapisane,  to
prawdopodobnie trzeba to doprecyzować, bo będą takie wątpliwości.  Tam rzeczywiście jest
ośrodek w budynku, a nie budynek przy ośrodku. Tak nie może to być zapisane. Zapytał czy coś
się stanie, jeżeli ta uchwałę przyjmiemy 19 czerwca. 

 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska-Mróz przekazała, że nic się nie stanie, jeżeli jest
Państwa taka wola, to jak najbardziej możemy tą uchwałę wycofać. 

 Prezydent  Miasta  Jacek  Wojciechowicz  przekazał,  że  proponuje  wycofanie  tego  projektu
uchwały, wrócimy do niego na następnej sesji.

 Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  każde  wycofanie  obojętnie  z  czyjej
inicjatywy  musi  być  przegłosowane  i  to  bezwzględną  większością  głosów,  bo  zmieniamy
porządek obrad. Następnie zarządził głosowanie powyższego wniosku formalnego.
Głosowano wniosek w sprawie:
wycofania z porządku obrad Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/709/2010 Rady 
Miasta Racibórz z dnia 29 września 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali użytkowych 
wchodzących w skład zasobu Gminy Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (18)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia 
Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman 
Wałach, Adam Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (3)
Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada przyjmując wniosek zdjęła przedmiotową uchwałę z porządku obrad.

17. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/748/2022 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 grudnia 
2022 r. w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie ograniczenia 
niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2023-2028 realizowane w budynkach 
niemieszkalnych i mieszkalnych niezakwalifikowanych do dofinansowania przy udziale środków 
zewnętrznych.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie uchwały.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/748/2022 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
grudnia 2022 r. w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie 
ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2023-2028 realizowane w 
budynkach niemieszkalnych i mieszkalnych niezakwalifikowanych do dofinansowania przy 
udziale środków zewnętrznych (po konsultacjach). 
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Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, 
Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, 
Adam Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Michał Kuliga, Julia Parzonka, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/18/2024 w sprawie  zmiany Uchwały Nr LI/748/2022 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w 
Programie ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2023-2028 realizowane w 
budynkach niemieszkalnych i mieszkalnych niezakwalifikowanych do dofinansowania przy udziale 
środków zewnętrznych.

18. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w Raciborzu.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do
dyskusji  zarządzi  głosowanie,  przy  czym  przekazał,  że  przy  tego  typu  uchwałach  najpierw
głosuje  się  zgodność  przedmiotu  uchwały  ze  studium,  a  dopiero  później  następuje  jego
uchwalenie. 
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia 
Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam
Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Michał Kuliga, Paweł Rycka, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zlokalizowanych 
jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w Raciborzu z jednoczesnym rozstrzygnięciem o 
sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które 
należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami o 
finansach publicznych (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia 
Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam
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Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Michał Kuliga, Paweł Rycka, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/19/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów zlokalizowanych jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w 
Raciborzu.

19. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś w Raciborzu.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządzi podwójne głosowanie.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia 
Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam 
Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Michał Kuliga, Paweł Rycka, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec – Stara Wieś w Raciborzu z 
jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich 
finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia 
Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam 
Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Michał Kuliga, Paweł Rycka, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/20/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec – Stara Wieś w 
Raciborzu.

20. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu.
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 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządzi podwójne głosowanie.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Dominik Konieczny, Magdalena
Kusy, Mirosław Lenk, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, 
Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam Witecki, Piotr Żurawik
PRZECIW (1)
Henryk Mainusz
NIEOBECNI (5)
Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Paweł Rycka, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

 Radny Henryk Mainusz zgłosił do protokołu, ze w ostatnim głosowaniu błędnie zagłosował 
przeciw.

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego 
w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu z jednoczesnym rozstrzygnięciem o 
sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które 
należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami o 
finansach publicznych (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (16)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Dominik Konieczny, Magdalena
Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz Polowy, 
Justyna Poznakowska, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (5)
Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Paweł Rycka, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/21/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu.

21. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządzi podwójne głosowanie.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (16)
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Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Dominik Konieczny, Magdalena
Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz Polowy, 
Justyna Poznakowska, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (5)
Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Paweł Rycka, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu z jednoczesnym 
rozstrzygnięciem o sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury 
technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z 
przepisami o finansach publicznych (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Dominik Konieczny, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia 
Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam 
Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Michał Kuliga, Paweł Rycka, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/22/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

22. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządzi podwójne głosowanie.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz 
Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam 
Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Dominik Konieczny, Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu z jednoczesnym 
rozstrzygnięciem o sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury 
technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z 
przepisami o finansach publicznych (po konsultacjach). 
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Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz 
Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam 
Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Dominik Konieczny, Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/23/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu.

23. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządzi podwójne głosowanie.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz 
Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam 
Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Dominik Konieczny, Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego 
w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu z jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie
realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do 
zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami o finansach 
publicznych (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz 
Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam 
Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Dominik Konieczny, Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/24/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

24. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

 Radny  Marcin  Fica  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała jakie zmiany mają być na Gajowej i Pod Lasem. 
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariusz Mrozek przekazał, że jeżeli chodzi o teren

zlokalizowany  przy  ulicy  Brzeskiej,  Pod  lasem  i  Gajowej,  to  tutaj  zmiana  polega  na
przekształceniu terenu rolnego pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dalszej dyskusji zarządzi podwójne głosowanie.
Głosowano w sprawie:
Stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz 
Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam 
Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Dominik Konieczny, Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu z jednoczesnym 
rozstrzygnięciem o sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury 
technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z 
przepisami o finansach publicznych (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz 
Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam 
Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Dominik Konieczny, Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/25/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

25. Uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach 

32



skargi na Uchwałę Nr LVI/817/2023 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 marca 2023 r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność lodowiska na płycie Rynku i opieszałość Prezydenta i innych 
osób decyzyjnych w tej sprawie.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządzi głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Gliwicach skargi na Uchwałę Nr LVI/817/2023 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 marca 2023 r. w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność lodowiska na płycie Rynku i opieszałość Prezydenta i 
innych osób decyzyjnych w tej sprawie. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł 
Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Adam Witecki, Piotr Żurawik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Katarzyna Dutkiewicz, Magdalena Kusy, Roman Wałach
NIEOBECNI (4)
Dominik Konieczny, Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada podjęła Uchwałę Nr II/26/2024 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gliwicach skargi na Uchwałę Nr LVI/817/2023 Rady Miasta Racibórz z dnia 29
marca 2023 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność lodowiska na płycie Rynku i opieszałość
Prezydenta i innych osób decyzyjnych w tej sprawie. 

26. Plan Pracy Rady Miasta na 2024 r.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że radni otrzymali propozycję planu pracy do
końca roku. Gotowy jest Program gospodarowania mieszkaniowym w zasobie gminy i miasta
Racibórz na 2025-2029 i pozostał on w czerwcu. We wrześniu będzie informacja o środkach
zewnętrznych  i  o  planowanych  do  realizacji  inwestycjach.  W listopadzie  będzie  informacja
Wydziału Ochrony Środowiska o realizacji programów i przedsięwzięć. Być może będzie okazja
też podsumować sobie sprawę Brzezia.  Zakładamy, że po 19 czerwca, wszystkie sesje Rady
Miasta Racibórz będą odbywały się w ostatnią środę miesiąca. 

 Radna Magdalena Kusy zaproponowała, aby daty sesji uzupełnić.
 Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  zostanie  to  uzupełnione,  niemniej  w

grudniu, ze względu na okres świąteczny będzie inny termin.
 Radny Marcin Fica zaproponował, aby ten program gospodarowania, jeżeli jest taka możliwość,

przenieść na sierpień, bo w tym czerwcu jest i absolutorium, i spółki miejskie.
 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał,  że analizował to i  powinno to się wszystko

zmieścić, tak aby o 19 zakończyć sesję. Następnie zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Planu Pracy Rady Miasta na 2024 r. z zaproponowanymi zmianami. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Katarzyna Dutkiewicz, Marcin Fica, Michał Fita, Justyna Henek-Wypior, 
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Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Julia Parzonka, Dariusz 
Polowy, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Justyna Święty-Ersetic, Roman Wałach, Adam 
Witecki, Piotr Żurawik
NIEOBECNI (4)
Dominik Konieczny, Michał Kuliga, Dawid Wacławczyk, Alan Wolny

Rada przyjęła Plan Pracy Rady Miasta na 2024 r.

27. Sprawozdanie Prezydenta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym.

 Prezydent  Miasta  Jacek  Wojciechowicz  przedstawił  informację  o  pracach  realizowanych  w
okresie  międzysesyjnym.  Lista  omówionych  wydarzeń  stanowi  zał.  Nr  2 do  protokołu.
Następnie  przedłożył  do protokołu  informacje  o  realizacji  uchwał  Rady Miasta  poprzedniej
kadencji  oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i  zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej
kadencji. Niniejsze informacje stanowią zał. Nr 3 do protokołu. 

28. Wolne wnioski i informacje.

 Radny Roman Wałach zapytał o tą wizytę w RAFAKO, bo rzecz jest niezwykle ważna i patrzymy
na to już od dłuższego czasu. Ja jako też były pracownik RAFAKO znam te problemy, można
powiedzieć, od poszewki i tych pomysłów na dalsze funkcjonowanie RAFAKO było kilka, ale one
nie były konstruktywne, nie były takie, które mogłyby dać jakiegoś takiego przysłowiowego
kopa RAFAKO. Zapytał więc jaki jest efekt tej wizyty Pana, co dalej się wydarzy, co konkretnego
udało się ustalić i jaki jest kierunek działań?

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że trudno jest zakładać, że jedna czy druga
wizyta, szczególnie prezydenta miasta, który nie ma żadnych kompetencji takich urzędowych
do tego, żeby wpływać na losy RAFAKO, no może poza ewentualnym umorzeniem podatku od
nieruchomości  na  przykład.  Co  do  pozostałych  spraw,  całego  tego  procesu  przekształceń  ,
związanego z sytuacją finansową, to my jako samorząd mamy bardzo ograniczone możliwości,
ale oczywiście staramy się wpływać w ten sposób, żeby interweniować w tych instytucjach,
które akurat mogą tutaj coś działać. Natomiast struktura właścicielska RAFAKO dzisiaj jest taka,
że cały czas trwają rozmowy pomiędzy udziałowcami, a skarbem państwa i staramy naciskać,
aby  prywatni  właściciele,  którzy  mają  dzisiaj  tam większościowy  udział,  porozumieli  się  ze
skarbem państwa i  żeby skarb państwa w wyniku tego porozumienia wszedł zdecydowanie
większościowy pakiet i żeby mógł przejąć niejako stery i zdecydować o losach tej fabryki. Tym
bardziej,  że  wiadomo,  że  za  skarbem  państwa  stoją  zdecydowanie  większe  fundusze  i  też
możliwości.  Trudno tu mówić o takich szczegółach korporacyjnych,  bo to po pierwsze,  jest
jednak sprawa pewnej tajemnicy ze strony tych udziałowców. Oni też nie odkrywają wszystkich
kart,  bo  to  jest  gra  biznesowa.  Możemy  więc  naciskać  jedynie  na  przedstawicieli  skarbu
państwa, żeby wykonywali wobec RAFAKO zdecydowane ruchy, które doprowadzą do tego, że
fabryka zostanie uratowana.

 Radny Roman Wałach przekazał,  że  szkoda,  że  tylko  tyle,  bo tak  naprawdę to  właśnie  od
jakiegoś czasu tylko słyszymy taką informację, natomiast te kwestie restrukturyzacyjne, to co
mogłoby rzeczywiście napędzić, to jakby jest klucz sprawy, bo wpompowywanie pieniędzy to w
biznesie  wiadomo,  jak  się  kończy.  Następnie  poruszył  koleją  sprawę.  Racibórz  obiegła
informacja o likwidacji Młodzieżowego Domu Kultury. Owszem wiadomo, że jest to instytucja
powiatowa, więc chciałem Pana Prezydenta zapytać o to, czy były jakieś rozmowy z Panem
Starostą w tej sprawie i jak się to ma do ewentualnego naszego funkcjonowania RCK? Czy to w
ogóle jest coś, co jest jakimś przedmiotem wzajemnych uzgodnień? 
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 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że trzeba zacząć od tego, że informacja o
likwidacji jest nieprawdziwa. To jest chyba najkrótsza odpowiedź. Znaczy tam owszem są jakieś
plany zarządu powiatu, związane z pewną modyfikacją sposobu działania, natomiast nie ma w
żadnym wypadku mowy o likwidacji, to na pewno, wręcz jeśli chodzi o zakres działania, powiat
chce  rozszerzyć  tą  paletę  możliwości,  więc  nie  będzie  tutaj  takiej  sytuacji,  o  której  ja  też
czytałem  na  Facebooku,  zresztą  jest  oświadczenie  zarządu  powiatu  też  wydane,  które
jednoznacznie mówi o tym, co tam będzie robione i jakie zmiany będą wprowadzane, ale nie
ma to nic wspólnego z likwidacją. Dodał, że rozmawiał wczoraj rano z Panem Starostą w innej
sprawie, ale przy tej okazji też rozmawialiśmy o tym i stąd taka moja od razu pewność w tym,
że o żadnej likwidacji nie ma mowy. Zresztą oświadczenie zarządu powiatu jakby potwierdza to,
o czym mówię. 

 Radny Michał Fita przekazał, że mieszkańcy zwrócili się do niego z prośba o przedstawienie
problemu jaki mają z plagą szczurów na podwórku w kwartale ulic Rynek, Pl. Dominikański,
Szewska i Mickiewicza. Dodał, że są tam zlokalizowane lokale gastronomiczne, a śmietniki są
otwarte i nie zabezpieczone. Jest też w posiadaniu paru filmików potwierdzających te fakty.
Prośba jest o intensywne działanie w kierunku deratyzacji, kontaktu MZB z restauratorami i
zabezpieczenia tych śmietników. 

 Prezydent  Miasta  Jacek  Wojciechowicz  poprosił  o  przesłanie  tych  informacji  i  filmików na
maila.

 Radny Michał Fita przedstawił następnie problem mieszkańców ul. Chorwackiej, gdzie zostały
zamontowane progi zwalniające. Niemniej kierowcy znaleźli na nie sposób i omijają je jadąc
chodnikiem.  Prośba jest o zastanowienie się nad wymianą tego na szykany albo też częstsze
patrole policji tego miejsca. Dodał, że w tej sprawie też ma nagrania video dostarczone przez
mieszkańców.  Następnie w odniesieniu do tematu poruszanego już dzisiaj na sesji w zakresie
rozwiązywania  problemów  z  dzikimi  zwierzętami  przekazał,  że  w  Raciborzu  funkcjonuje
Ośrodek Rehabilitacji Dzikich Zwierząt. Dodał, że ośrodek zwracał się do miasta z propozycją
zawarcia umowy współpracy, tak aby w takich sytuacjach nie trzeba było czekać na przyjazd
weterynarza gdzieś tam z Mikołowa.

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz poprosił, aby przesłać mu wszystkie trzy sprawy. 
 Radna Katarzyna Dutkiewicz poprosiła o odpowiedź na zapytanie na jakim etapie aktualne jest

realizacja  projektu  zagospodarowania  przestrzeni  miejskiej  w  dzielnicy  Nowe  zagrody.  Ma
powstać tam Rodzinny Ogród Rekreacji. Chodzi o nowy park zlokalizowany pomiędzy kościołem
pw.  Matki  Bożej,  a  Cmentarzem  Jeruzalem.  Inwestycja  ma  być  dofinansowana  środkami
programu Polski Ład w kwocie 8 mln zł. Budowa ma rozpocząć się latem. Zapytała więc czy
prace przebiegają zgodnie z harmonogramem i jaki jest ich stan.

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz poprosił o przedłożenie zapytania na piśmie. 
 Radny Marcin Fica przekazał, że na ul. Wojska Polskiego realizowana jest inwestycja – remont

chodnika. Obecnie prace są realizowane w okolicy przejścia dla pieszych na wysokości budynku
szkoły  i  jest  prośba,  aby  prace  tam  maksymalnie  zintensyfikować,  tak  aby  przejście  jak
najszybciej uruchomić.

 Prezydent Miasta Jacek Wojciechowicz przekazał, że spróbuje w tej sprawie zainterweniować.
Przy okazji przekazał, że prace te są wykonywane solidnie. Bardzo dobrze ocenia też pomysł
realizacji chodników w takiej właśnie formule, połączenia dużych płyt z kostką granitową.

 Radna Julia Parzonka przekazała, że sygnalizowała już ten problem na Komisji Oświaty, chodzi o
problem  ze  stypendiami,  a  konkretnie  jest  prośba  o  nie  wykluczanie  dzieci  z  placówek
niepublicznych.  Obecnie  stypendia  naukowe  otrzymują  wyłącznie  dzieci  uczące  się  w
placówkach miasta. Przykładowo więc dziecko mieszkające w Rudniku, ale uczące się w szkole
miejskiej  może otrzymać stypendium, a  dziecko z  Raciborza uczące się  w szkole prywatnej
takiego  stypendium  nie  otrzyma.  Rodzice  dzieci  zgłaszają  więc  prośbę,  aby  nad  tymi
stypendiami się pochylić.   Następnie przedstawiła prośbę mieszkańców o parkingowe karty
parkingowe dla placówek edukacyjnych i wychowawczych. Dlatego, że w strefie parkowania
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płatnego  rodzice,  którzy  zawożą  swoje  dzieci  do  tych  placówek  są  zmuszeni  płacić  opłatę
parkingową. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk poprosił o przesłanie spraw drogą mailową.  
 Prezydent  Miasta  Jacek  Wojciechowicz  przekazał,  że  dużo  obecnie  rozmawia  na  tematy

oświatowe, szukając środków. Trudno więc będzie sobie pozwolić na dodatkowe wydatki. W
kwestii  stypendiów trzeba sprawdzić  na ile  jest  to do załatwienia pod kątem prawnym. W
kwestii parkowania uznał, że powinno dać się wyznaczyć miejsca do chwilowego zatrzymania
się.     

 Ludmiła Nowacka (Ad Vocem) odnosząc się do kwestii stypendiów zwróciła uwaga na bardzo
niskie kwoty stypendiów, wypadałoby już podnieść kwoty albo zmienić kryteria. 

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że interpelacje te złoży na piśmie. Teraz jednak chce je
tylko zasygnalizować. Pierwsza sprawa dotyczy ścieżki rowerowej biegnącej od strony Brzezia,
która nie ma swojej kontynuacji. Najpierw przy rondzie przy Auchan przechodzi przez jezdnie
na  zasadzie  przejścia  pieszo  rowerowego,  następnie  przez  dwa  zwykłe  przejście  na  ul.
Markowickiej  i  ul.  Drzewieckiego.  Druga  sprawa  dotyczy  harmonogramu  sprzątania  ulic.
Problem pojawia się na ul. Markowickiej w okolicach lipca i sierpnia, kiedy otwarty jest basen
miejski. Sprzątanie wówczas tej ulicy raz w miesiącu to zdecydowanie za mało. Najlepiej więc
zmienić harmonogram.      

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że ostatnio na Ocicach oddano do użytkowania nowe boisko
i pojawił się problem z parkowaniem obok takiego nieformalnego wejścia do szkoły i do tego
boiska. Samochody parkują na zakręcie. Wskazał, że na terenie szkoły jest pas zieleni, który po
utwardzeniu można by przeznaczyć na miejsca parkingowe. Następnie zgłosił problem, który
dotyczy  kilku  placówek  oświatowych.  Chodzi  o  odbiór  zielonego  odpadu  po  koszeniu
trawników. Placówki oświatowe nie mają prawa skorzystać z działającego w mieście systemu
odbioru odpadów zielonych z zabudowy jednorodzinnej.  

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk przekazał, że to dotyczy szkół, przedszkoli i żłobka. Dodał,
że nikt takiego systemu nie ma, bo są to instytucje, które w swoim budżecie powinny mieć na
to środki. Taki system przyjęto.  

 Radny Henryk Mainusz wskazał,  że to chodzi  o małe ilości  trawy,  dla której  nie opłaca się
wzywać przewoźnika.  

 Prezydent  Miasta  Jacek  Wojciechowicz  wskazał,  że  zamawianie  transportu  wiąże  się  z
większymi kosztami, niż skorzystanie ze służb miasta. Niemniej i tak wiąże się to z kosztami
więc póki co przyjrzy się tej sprawie. 

 Przewodniczący  Rady  Mirosław  Lenk  wskazał,  że  miasto  ma  obowiązek  odbioru  odpadów
komunalnych, a trawa w szkole nie jest odpadem komunalnym. Można zastosować pionierskie
rozwiązanie, szkoły się ucieszą. Pomysł ten jednak będzie bardzo trudny w realizacji. 

 Radny  Marcin  Fica  przekazał,  że  po  remoncie  została  uruchomiona  ul.  Wiejska,  ale  na
skrzyżowaniu Ocickiej ze Starowiejską robią się potworne korki. Sygnalizacja w tamtym miejscu
podlega  miastu  więc  poprosił  przeprowadzenie  uzgodnień  z  GDDKiA.  Następnie  w  kwestii
ścieżki rowerowej z Brzezia zwrócił uwagę, że jest to droga wojewódzka. Temat był zgłaszany w
ZDW, były obietnice realizacji, ale do tej pory nie zostało to zrealizowane.  

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że presja ma sens, więc złoży tą interpelację.    
 Radny Dominik Konieczny (Ad Vocem) przekazał, że faktem jest, że jest to droga wojewódzka

więc teraz Prezydent Miasta może ten temat przeprocedować z Zarządem Województwa. 
 Radny Adam Witecki poinformował, że mamy czerwiec, więc minęło już 150 dni tego roku, z

tego przez 34 dni w Brzeziu śmierdziało. W tamtym roku śmierdziało od kwietnia, a w tym roku
zaczęło śmierdzieć już od stycznia. Przekazał więc, że mieszkańcy na ostatnim swoim spotkaniu
ustalili, że jak nic się nie zmieni w tym zakresie, to będzie śmierdzieć w całym Raciborzu, bo
mieszkańcy zablokują drogę na wysypisko.
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29. Zakończenie sesji.

 Przewodniczący Rady Mirosław Lenk z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady
II sesji rady Miasta Racibórz, godz. 19:22. 

                                                                                                   Przewodniczący Rady

       Mirosław Lenk

Przygotował: Leszek Jureczko
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